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براساس مصوبه کمیسیون تلفیق، حقوق ورودي کالا با ارز ۱۷ هزار و ۵۰۰ تومان محاسبه می شود؛

مجادله بر سر ارز ترجيحي
مطابق مصوبه تازه كميسيون تلفيق، قرار است با حذف ارز ترجيحي به نرخ 4200 تومان، حقوق ورودي همه كالا ها با 
نرخ ارز ۱۷ هزار و ۵00 تومان محاسبه شود. حقوق ورودي كالا بدين معناست كه وارد كننده كالاها بايد درصدي از ارزش 
كل كالاها را به اداره گمرك آن كشور پرداخت كند تا اجازه ورود كالاها به خاك آن كشور صادر شود و اين حقوق به خزانه 
هر كشور واريز مي شود و از جمله درآمدهاي كشور به حساب مي آيد. فرشاد مومني، اين مصوبه را »تير خلاص به حيثيت 
مجلس« می داند و تاكيد دارد، شاهد مسابقه سفله پروری دولت و مجلس با شعار پرداخت بي ضابطه ۱00 و ۱20 هزار 

توماني هستيم؟

گزارش

04

 گزارش

تصمیمات نادرست دولت
در نشست رئيس خانه صنعت، معدن و تجارت 
با  اصفهان  ای  منطقه  برق  عامل  مدير  و  ايران 
ريخته  برق،  های  انجمن  مديره  هيات  اعضای 
گری و نماينده كارخانه سيمان سپاهان بمنظور 
برق،  كننده  مصرف  صنايع  مشکلات  بررسی 
برق  از  برخورداری  برمبنای  ريزی  برنامه  لزوم 
پايدار و خريد برق از طريق بورس مطرح شد. 
نشست  اين  در  آبادی  سهل  سيدعبدالوهاب 
تاكيد كرد: بدليل تصميات نادرست دولت، قشر 

حقوق بگير وكارگران نه تنها ...
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 گزارش

استقبال از تحقیق و تفحص
شركت  افتتاح  سالروز  دی ماه،   23 آستانۀ  در 
مديرعامل  خبری  نشست  مباركه،  فولاد 
پنجاه  از  بيش  حضور  با  مباركه  فولاد  شركت 
حميدرضا  شد.  برگزار  رسانه  اصحاب  از  نفر 
در  مباركه،  فولاد  مديرعامل شركت  عظيميان، 
اين نشست خاطرنشان كرد: امسال قصد داريم 
به ركورد ۷.2 ميليون تن توليد در خود شركت 
گروه  در  مادر  شركت  به عنوان  مباركه  فولاد 
فولاد مباركه دست پيدا كنيم و اگر محدوديت 

گازرسانی موجود به ...
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 گزارش

متهم آلودگی هوا
اعلام  اصفهان  صنعتی  دانشگاه  امسال  ماه  آذر 
و  منشأيابی  طرح  نهايی  نتايج  براساس  كرد، 
اصفهان،  شهر  هوای  معلق  ذرات  بندی  سهم 
شهر  هوای  آلايندگی  از  درصد   3۷ حداكثر 
به  مربوط  درصد   ۵3 صنايع،  متوجه  اصفهان 
حمل و نقل و ۷0 درصد از سهم حمل و نقل نيز 
مربوط به اتوبوس ها و كاميون ها است. در اين 
بين فعالان محيط زيست، انگشت اتهام آلودگی 
هوای اين روزهای اصفهان را به سمت صنايع و 

از همه مهمتر سوخت مازوت...
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مدير دفتر منطقه ای مركز تحقيقات راه، مسکن و شهرسازی اصفهان با اشاره به آخرين وضعيت 
فرونشست در دشت نجف آباد، گفت: سالانه بيشترين ميزان نرخ فرونشست ۱2 سانتيمتر در 
اين دشت بوده و بررسی های ميدانی آثار فرونشست در اطراف شهرهای كوشک، قهدريجان، 
شمال فولادشهر، جنوب شرقی بهاران، شرق درچه، كهريزسنگ و تيرانچی ديده شده است. 
حسين حجتی علاوه بر تغييرات آبدهی رودخانه زاينده رود، دلايل ديگری مانند بهره برداری 
بيش از ظرفيت واقعی آبخوان، كاهش بارندگی را از عوامل كاهش سطح آب زير زمينی دانست.

يک عضو هيئت رييسه مجلس شورای اسلامی گفت: تحقيق و تفحص از بورس بزودی 
در صحن علنی مجلس مطرح خواهد شد. سيدناصر موسوی لارگانی عضو كميسيون 
اقتصادی مجلس و نماينده مردم فلاورجان در صفحه شخصی خود در توييتر نوشت: " 
متوسط زيان سهامداران در بورس به ۵0 درصد رسيده و كسانی كه اوايل تابستان وارد 
بورس شدند، حتی تا ۷0 درصد سرمايه شان ابٓ رفته است.  چه كسی پاسخگوی نابودی 
سرمايه مردم است؟  كنترل بورس دست دولت است اما احساس مسئوليت ندارد.

تحقیق و تفحص از بورس کلید خوردفرونشست سالانه 12 سانتیمتری دشت نجف آباد
گزارش

     سرمقاله

Is fahan

اقتصاد اصفهان در هفته ای که گذشت؛

 نوسان: سخنگوی ستاد استانی مقابله با کرونا در اصفهان گفت: بر 
تعداد  نظر  از  به آذرماه  استان نسبت  آمارها وضعیت  اساس آخرین 
فوتی ها، بستری ها و ترخیصی ها بسیار تغییر کرده، به طوری که تعداد 
بستری های روزانه ۶۹ نفر و ترخیصی ها ۷۸ نفر بوده است و زمانی که 
تعداد بستری ها بیش از ترخیصی ها می شود بیانگر این است که فشار 
روی بیمارستان ها کمتر می شود. جحت اله غلامی ادامه داد: یکی دیگر 
از مصوبات، تامین اعتبار برای تجهیزات بیمارستانی بود که با حضور 
معاون سازمان برنامه بودجه مقرر شد بخشی از این تجهیزات تامین 
شود. وی افزود: فعلا در وضعیت مطلوبی در استان هستیم و پیش بینی 
ها این است که موج بعدی کرونا در بهمن ماه رخ دهد. اما کوچک ترین 
عادی انگاری، رعایت نکردن دستورالعمل ها و دورهمی هایی که عامل 
اصلی این مشکلات بود رعایت نشود، بدون شک وضعیت شکننده 
فعلی را به سوی شرایط نارنجی و قرمز در استان سوق می دهد. آنچه 
می خوانید اما، مهمترین رویدادهایی است که درهفته گذشته بر اقتصاد 

اصفهان گذشت؛

اصفهان صادرکننده خاویار می شود
با ايجاد مزارع پرورش ماهيان خاوياری در استان، اصفهان به يکی از ۱0 استان 
پرورش دهنده ماهيان خاوياری ايران تبديل شده است. هرچند توليد بچه ماهيان 
خاوياری با هدف رهاسازی به دريا و بازسازی ذخاير طبيعی در كشورمان بيشتر 
از چهار دهه قدمت دارد، اما پرورش ماهيان خاوياری به منظور توليد گوشت و 
خاويار از حدود دو دهه پيش آغاز شده است. در استان اصفهان پرورش آبزيان 
از يک دهه پيش سرعت گرفت و از دو سال پيش هم پرورش ماهيان خاوياری 
آغاز شد. متوليان اين صنعت در استان اصفهان تلاش می كنند با افزايش تعداد 
واحدهای پرورشی، احداث كارخانه های فرآوری و نشان سازی تجاری خاويار 

كمتر شناخته اصفهان را به محصولی صادراتی و درآمدزا تبديل كنند.
محمدرضا عباسی، مدير امور شيلات و آبزيان سازمان جهاد كشاورزی استان 
اصفهان در اين باره گفت: استان اصفهان توليدكننده ۱0 هزارو 220 تن انواع 
ماهيان خوراكی در سال و يکی از ۱0 استان پيشرو در زمينه پرورش ماهيان 
خاوياری است. مزرعه های پرورش ماهيان خاوياری استان در شهرستان های 
كاشان، اصفهان، آران و بيدگل و خوربيابانک احداث شده و ۶ گونه مهم ماهيان 
خاوياری با نام های استرلياد، سيبری، شيپ، فيل ماهی، اوزون برون و چالباش در 
آن ها پرورش داده می شود. محمدمهدی مدرس نيا، كارشناس فنی امور آبزيان 
سازمان جهاد كشاورزی استان اصفهان نيز گفت: با توجه به ميانگين قيمت 
خاويار صادراتی پيش بينی می شود اصفهان از صدور خاويار ساليانه حدود ۷ 
ميليون دلار درآمد داشته باشد. شركت های خصوصی می توانند زمينه صادرات 
خاويار اصفهان را به بازار كشورهای حوزه خليج فارس و كشورهای اروپايی به ويژه 

ايتاليا، فرانسه، آلمان و لهستان فراهم كنند.

آنفلوانزای فوق حاد پرندگان 
پشت درهای اصفهان 

آنفلوانزای پرندگان پس از دو سال دوباره به اصفهان نزديک شده است. محمد 
كشتکار، معاون سلامت اداره كل دامپزشکی استان اصفهان گفت: در طرح رصد 
و پايش پرندگان مهاجر منطقه حفاظت شده دالانکوه و ساحل رودخانه زاينده 
رود در چادگان، بيماری آنفولانزای فوق حاد پرندگان در تالاب های استان مركزی 
مشاهده شده است. وی افزود: با توجه به فصل مهاجرت پرندگان از كشور روسيه 
به ايران و مناطقی همچون ساحل چادگان و با توجه به سهم عمده استان 
اصفهان در توليد طيور و مخصوصا مرغ در كشور، پايش، كنترل و رصد تمام 3 
هزار و ۵00 مركز توليد مرغ و طيور در استان به صورت روزانه اجرا می شود. با 
توجه به شيوع اين بيماری در دو سال گذشته در استان اصفهان، در صورت شيوع 

مجدد خسارت های فراوانی به اين حوزه در استان وارد می شود.

مقاومت پزشکان اصفهانی 
درمقابل صندوق های مکانیزه 

مديركل امور مالياتی استان اصفهان گفت: تا پايان سال ۱400 تمام مشمولان 
موظف به نصب صندوق مکانيزه فروش هستند و اين كار به دنبال شفاف سازی 
درآمدها و نظام مالياتی كشور است. بهروز مهدلو در خصوص آخرين وضعيت 
موديان مشمول نصب صندوق فروش مطابق با قانون پايانه فروشگاهی، اظهار 
كرد: با توجه به شيوع كرونا اجرای اين قانون دچار تاخير شد، اما مطابق با آخرين 
آمار سال گذشته حدود ۶0 درصد پزشکان استان مطب های خود را مجهز به 

صندوق های مکانيزه فروش كردند.

نخستین قرارداد ریل صادراتی 
ذوب آهن اصفهان به عنوان نخستين و تنها توليد كننده ريل در ايران و  غرب 
آسيا و هفدهمين توليدكننده ريل در جهان، قراردادی را برای تامين و صادرات 

ريل به كشور دوست و  همسايه افغانستان منعقد نمود.
منصور يزدی زاده مديرعامل ذوب آهن ، با بيان اين خبر ، گفت : قرارداد صادرات 
ريل ذوب آهن اصفهان ، جهت تکميل محوری است كه اتصال افغانستان از 
طريق  ايران به دريای عمان و خليج فارس و از سمت غرب به اروپا را نهايی می 
كند و شاهد افزايش حجم مبادلات تجاری و ترانزيت به افغانستان  و همچنين 
افزايش مراودات تجاری طرفين خواهيم بود. مديرعامل ذوب آهن اصفهان با اشاره 
به اينکه ، ريل توليدی اين شركت مطابق آخرين استانداردهای جهانی است و 
كيفيت آن توسط شركت های معتبر تاييد شده است ، اظهار داشت : مذاكراتی 
برای تامين ريل مورد نياز ساير كشورهای منطقه در حال انجام می باشد و چشم 
انداز خوبی برای صادرات اين محصول استراتژيک وجود دارد. يزدی زاده  افزود 
: هم اكنون برای تامين نياز كشور ماهانه ده هزار تن ريل در اين مجتمع عظيم 

صنعتی توليد می شود كه به نسبت تقاضای بازار قابل افزايش می باشد.

موج بعدی کرونا 

اين روزها نفس اصفهانی ها به تنگ آمده 
و ابر سياه آلودگی هر روز تيره تر می شود. 
هفته گذشته 430 نفر از وكلای دادگستری 
به  خطاب  ای  بيانيه  در  اصفهان  استان 
استاندار اصفهان از شرايط آلودگی اصفهان 
هوای  كيفيت  نوشتند:  و  كرده  انتقاد 
شهر اصفهان و تعدادی ديگر از شهرها و 
شهرستان های استان طی سال های اخير 
با وضعيتی روبرو شده است كه به جای 
شمارش روزهای دارای هوای آلوده و ناسالم 
ناچار به شمارش روزهای دارای هوای پاك 

و سالم هستيم.
در بند دوم اين بيانيه آمده است كه »براساس 
سفارش  به  كه  پژوهش  دو  های  يافته 
مديريت شهری اصفهان و توسط دانشگاه 
اصفهان و دانشگاه صنعتی اصفهان انجام 
شده است، در سهم بندی منابع مختلف در 
انتشار آلاينده های هوا در خصوص ذرات 
معلق آلاينده، سهم صنايع و صنوف فعال در 
سطح استان نزديک به ۹۵.4 درصد، منابع 
متحرك جاده ای و غيرجاده ای نزديک به 
4.۵ درصد و منابع مسکونی و تجاری 0.۱ 
درصد ارزيابی شده است. انتشار و انباشت 
ذرات معلق آلاينده در روزهای سرد سال 
موجب تاری هوا و كاهش ميدان ديد شده 
و سبب بروز سرطان، بيماری های قلبی 
بر  و... می شود. همچنين  عروقی، ريوی 
پايه اين دو پژوهش در خصوص آلاينده 
مونوكسيد كربن، سهم صنايع و صنوف 
۱۸.۶ درصد، منابع متحرك جاده ای و غير 
جاده ای حدود ۸۱ درصد و منابع مسکونی و 

تجاری 0.۵ درصد اعلام شده است.

منشا آلودگی 
هوای اصفهان!؟

عضو هيات علمی دانشگاه اصفهان با اعتقاد 
بر اينکه تمام بخش ها از جمله صنايع، 
... در  وسايل نقليه، مصرف گاز منازل و 
آلودگی هوای اصفهان نقش دارند و نبايد 
بخش خاصی را متهم اصلی آلودگی بدانيم، 
به "نوسان " می گويد: از نظر علمی آلودگی 
هوا شامل ذرات معلق، منوكسيد كربن، 
اكسيد نيتروژن، اكسيد گوگرد، هيدروكربن 

های نسوخته و ... است.

حسين احمدی كيا با بيان اينکه صنايع در 
بخش ذرات معلق و اكسيدهای گوگرد، 
وسايل نقليه در بخش اكسيدهای نيتروژن 
و منوكسيدكربن، مصرف گاز ساختمان ها 
و نيروگاه ها در بخش اكسيدهای نيتروژن 
سهم بيشتری دارند، تاكيد می كند: در 
آلودگی  در  معلق  ذرات  نقش  ميان  اين 
هوای اصفهان بيشتر و خطرناكتر است و 
البته بيشتر تمركز بر اين بخش است، در 
حاليکه اكسيد نيتروژن و ديگر آلاينده ها 
نيز در اتمسفر به ذرات معلق و ازون تبديل 
می شوند كه در رده بعدی جزو آلودگی ها 
خطرناك هستند. وی با اشاره به عوامل 
ذرات معلق، توضيح می دهد: ذرات معلق، 
همانند گرد و غبار ذرات ريزی در هوا هستند 
كه ابعاد متفاوتی دارند و در دو اندازه زير 
2.۵ ميکرون و همچنين زير ۱0 ميکرون 
به عنوان معيار سنجيده می شوند. ذرات 
معلق زير 2.۵ ميکرون از ريه ها عبور كرده و 
وارد جريان خون شده و موجب تنگی نفس 
و اختلال اكسيژن رسانی شده و حتی در 
نسوج نشست كرده، كه برای انسان بسيار 

خطرناك است.
اين فعال در حوزه پژوهش آلودگی هوا، ادامه 
می دهد: ذرات معلق می توانند ناشی از 
كانون های گرد و غبار اطراف شهر و صنايع 
به ويژه صنايع آجرپزی، ريخته گری  ها و 
ساير صنايع آلاينده باشد؛ بخش ديگری 
از ذرات معلق از منابع احتراقی نظير اگزوز 
خودروها به ويژه اتوبوس ها و كاميون ها و 
نيز سايش ترمز و تاير آنهاست. ذرات معلق 
 2.۵ زير  اندازه  در  خودروها  از  خروجی 

ميکرون بوده و بسيار خطرناك هستند. 

نقش خودروها 
در آلودگی هوا

احمدی كيا، درباره نقش سوخت در آلودگی 
هوای اصفهان نيز، توضيح می دهد كه در 
خوشبختانه  آزمايشگاهی  های  بررسی 
اصفهان،  در  موجود  گازوئيل  و  بنزين 
اگرچه  و  است  بوده  يورو 4  و  استاندارد 
گازوئيل مورد استفاده شركت واحد، يورو 
4 است، اما گازوئيل مورد استفاده كاميون 
ها و برخی صنايع، معمولی بود و احتمال 

دارد يورو 4 نباشد، البته تردد كاميون ها 
در اطراف شهر است و تنها 2 يا 3 درصد در 
ايجاد ذرات معلق نقش دارند، در حاليکه 
اتوبوس های قديمی شركت واحد، بيش 
از ۵0 درصد در ايجاد ذرات معلق وسايل 
نقليه موثر هستند. وی با بيان اينکه مشکل 
آلودگی اصفهان در تابستان بيشتر مربوط 
به اكسيدهای نيتروژن حاصل از احتراق 
در ساختمان ها نيروگاه ها، خودروها و 
صنايع است، اظهار می كند: اين گاز با تابش 
خورشيد تبديل به ازون و ذرات معلق زير 

2.۵ ميکرون می شوند. 
عضو هيات علمی دانشگاه اصفهان با بيان 
اينکه در شاخص اكسيد نيتروژن، منازل 
مسکونی و نيروگاه ها بيشترين سهم را در 
تاكيد می  دارند،  اصفهان  هوای  آلودگی 
كند: درحال حاضر ۵3 درصد گاز اصفهان 
در نيروگاه ها سوخته می شود، البته اين 
عدد در زمستان كاهش می يابد، چراكه 
اولويت مصرف گاز در بخش خانگی است. 
وی همچنين درباره تاثير و سهم سوخت 
مازوت در آلودگی هوای اصفهان نيز، توضيح 
می دهد: صنايع مستقر در اصفهان شامل 
نيروگاه ها، كارخانجات سيمان و ريخته 
گری ها، می توانند مازوت بسوزانند و برخی 
صنايع به دليل سنگين بودن اين سوخت، 
مازوت سوز نيستند، البته بايد توجه داشت 
كه اگر صنعتی، مازوت مصرف كند، با چشم 
قابل مشاهده است و اكسيدهای گوگرد آن 
منطقه به شدت افزايش می يابد. وی اضافه 
می كند: به طور معمول وقتی احتراق انجام 
می شود، به دليل دمای زياد و سبک بودن 
آنها، به سمت بالا حركت می كند، اما با 
كاهش دمای هوا و سرد بودن زمين، يک 
لايه اينورژن ايجاد می شود و اين آلودگيها 
به سمت بالا نرفته و در سطح زمين باقی می 
مانند و هرچه ارتفاع وارونگی كمتر شود، 
ميزان آلودگی هوا بيشتر می شود، البته 
اين مشکل در تمام فصول وجود دارد، اما در 
زمستان ارتفاع وارونگی كم بوده و مشهود 

است. 
 وی تاكيد می كند: با توجه به اينکه در اغلب 
مواقع سرعت باد اصفهان كمتر از دو متر بر 
ثانيه است كه نمی تواند اين آلودگی  ها را 

جابجا كند و برای از بين رفتن اين شرايط 
نيازمند سرعت وزش باد بالاتر از 3 متر بر 

ثانيه هستيم. 

۵۰ راهکار برای 
رفع آلودگی هوا

احمدی كيا با اشاره به اينکه رفع مشکلات 
گسترده  اقدامات  نيازمند  هوا  آلودگی 
است، می گويد: شايد در حدود ۵0 راهکار 
وجود دارد و بايد همه آنها اجرايی شوند و 
نمی توان از هيچ كدام چشم پوشيد. وی با 
انتقاد از فناوری پايين خودروهای داخلی، 
می گويد: خودروهای ايرانی چندين برابر 
می  ايجاد  آلودگی  اروپايی  خودروهای 
كنند، مثلا خودرو تندر ۹0 ، درحاليکه 30 
درصد كمتر از ديگر خودروها آلودگی ايجاد 
می كند و در عوض اين خودرو در رديف 
پايين ترين خودروهای اروپاست.  به گفته 
اين پژوهشگر، چند خودرو پرتيراژ كشور 
با فناوری قديمی همچون پژو 40۵، 20۶ 
و سمند، خودروهايی با بيشترين ميزان 

آلودگی هستند. 
وی با اعتقاد بر اينکه بايد توجه داشت كه 
برخی راهکارهای رفع مشکل آلودگی هوای 
اصفهان نيازمند راهکارهای ملی است و نه 
لزوماً استانی و تاكيد می كند: رفع چالش 
خودروهای فرسوده به ويژه اتوبوس های 
بالايی  نيازمند منابع مالی  شركت واحد 
است. وی می گويد: نوسازی بيش از ۷00 
دستگاه اتوبوس فرسوده شركت واحد در 
اصفهان نيازمند اعتبارات سنگينی است، 
لاستيک  پايين  كيفيت  ديگر  سوی  از 
خودروها و لنت های ترمز خودروها نيز بر 

آلودگی هوا تاثيرگذار هستند.

نقش صنعت 
در آلودگی هوا

احمدی كيا با اشاره به نقش حوزه صنعت 
در آلودگی هوای اصفهان، تاكيد می كند: 
صنايع اصفهان استراتژيک هستند و در 
حال حاضر حدود ۷۵ درصد آهن و فولاد 
كشور، 20 درصد بنزين، 4۵ درصد آجر 
كشور . ۱0 درصد برق كشور در اصفهان 
توليد می شود كه تمام آنها در آلودگی اين 
كلانشهر نقش بالايی دارند. وی به نقش 
بالای كوره های آجرپزی در آلودگی هوای 
اصفهان اشاره می كند و می گويد: اگرچه 
شرقی  ناحيه  و  حاشيه  در  صنعت  اين 
اصفهان هستند، اما حجم بالايی از ذرات 
معلق را منتشر می كنند و آلاينده های آنها 

وارد شهر می شود. 
عضو هيات علمی دانشگاه اصفهان ادامه 
می دهد: به طور قطع رفع آلودگی بالای 
صنايع فولادی، پتروشيمی ها، نيروگاه ها، 
پالايشگاه ، دو كارخانه سيمان و كوره های 
آجرپزی اصفهان نيازمند عزم ملی است و با 
منابع محدود استان نمی توان اين مشکل را 

حل كنيم.
 احمدی كيا با تاكيد بر اينکه مشکل آلودگی 
اصفهان را نمی توان در داخل استان بلکه 
بايد در سطح كشور حل كنيم كه در مجموع 
نيازمند منابع مالی بالايی است، تصريح 
می كند: متاسفانه طی سال های گذشته 
بدون توجه به ملاحظات زيست محيطی 
از يک سو صنايع اصفهان را گسترش داده 
ايم و از سوی ديگر با گسترش شهرنشينی 
تعداد خودروها را بالا برده ايم كه نتيجه آن 
بحران آلودگی امروز هوای اصفهان است و 
اگر بخواهيم اين مشکل را حل كنيم بايد با 
عزمی راسخ و راهکارهای علمی اين مسير 
اشتباه را جبران كنيم؛ اما به نظر نمی رسد 
عزمی جدی در اين خصوص وجود نداشته 
باشد، چراكه تنها زمانی كه حرف از آلودگی 
هوای اصفهان می شود، به جای توجه به 
صنايع دولتی و استراتژيک تنها بر بخش 

خصوصی و مردم فشار وارد می كنيم.

آیا عزم و اراده جدی برای مقابله با بحران آلودگی هوای اصفهان وجود دارد؟؛

متهم آلودگی هوا
هوای اصفهان به قدری آلوده است که به جای شمارش روزهای ناسالم، ناچار به شمارش روزهای پاک هوا هستیم

و  منشأیابی  طرح  نهایی  نتایج  براساس  کرد،  اعلام  اصفهان  صنعتی  دانشگاه  امسال  ماه  آذر 
سهم بندی ذرات معلق هوای شهر اصفهان، حداکثر ۳۷ درصد از آلایندگی هوای شهر اصفهان 
متوجه صنایع، ۵۳ درصد مربوط به حمل و نقل و ۷۰ درصد از سهم حمل و نقل نیز مربوط به 
اتوبوس ها و کامیون ها است. در این بین فعالان محیط زیست، انگشت اتهام آلودگی هوای 
اند؛ در حالیکه  از همه مهمتر سوخت مازوت برده  این روزهای اصفهان را به سمت صنایع و 
مدیریت ارشد استان، به شدت استفاده از مازوت در صنایع اصفهان را رد می کنند. به گفته 
کارشناسان،  هوای اصفهان به قدری آلوده است که به جای شمارش روزهای ناسالم، ناچار به شمارش روزهای 

پاک هوا هستیم.
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نوسان: اين روزها بحث تحقيق و 
موضوع  به  فولادمباركه  از  تفحص 
مجلس  نمايندگان  برخی  روز 
هرچند  كه  موضوعی  شده؛  مبدل 
با استقبال مديريت اين شركت نيز 
رسد  می  نـظـر  به  اما  شـد؛  روبرو 
مطرح شدن آن برپايه برخی مسائل 
با  باشد.  سياسی  های  گروكشی  و 
اين حال، در شرايط فعلی و پرتنش 
اين  طرح  از  هدف  كشور،  اقتصاد 

مسايل چيست؟ 
از  يکی  عملکرد  در  ابهام  ايجاد  آيا 
و  صنعتی  هلدينگهای  بزرگترين 
اقتصاديی كشور كه اثرات ارزشمند 
قابل  مختلف  های  بخش  در  آن 
افزايش تشويش  مشاهده است جز 
اثر ديگری  ابهام در ميان جامعه  و 
واقعيت  اين  آيا  داشت؟.  خواهد 
كه تحريم های ظالمانه در دفعات 
مختلف و بطور خاص اين مجموعه 
را آماج هدف خود قرار داده، سندی 
مسايل  اين  طرح  نبودن  صلاح  بر 
در شرايط فعلی نيست؟ آيا ريزش 
شاخص های بورسی در گروه فلزات 
سهامداران  عمده  زيان  و  اساسی 
مسايل  اينگونه  طرح  با  مردمی 
اين  تشديد نخواهد شد؟. مجموعه 
ابهاماتی است كه عملکرد  پرسشها 
طراحان اين تحقيق و تحفص را به 

زير سئوال می برد!. 
در اينکه موضوع تحقيق و تفحص 
نمايندگان  اساسی  حقوق  از  يکی 
امکان  قانونی،  جهت  از  و  است 
ندارد،  وجود  آن  شدن  محدود 
آيا  ديد  بايد  اما  نيست؛  ترديدی 
مباركه  فولاد  از  تفحص  و  تحقيق 
اقتصاد  های  اولويت  جزو  امروز 
كشور است؟ آيا طی سالهای اخير و 
با وجود تحريم های شديد اقتصادی 
های  مجموعه  ساير  ميان  در 
اقتصادی كشور نيز اينگونه شرايط 
كاهش صادرات، افزايش هزينه های 
وجود  ابهام  پر  قراردادهای  و  توليد 
نداشته،  كه به يکباره علم تحقيق و 
تحفص از نگين زنده و پويای صنعت 

و اقتصاد كشور  بلند می شود. 
از سوی ديگر، چرا نمايندگان دلسوز  
وضعيت  به  گذشته  سالهای  در 
ورود  اكريل  پلی  كارخانه  اسفبار 
برهه  در  كه  ای  كارخانه  نکردند؟. 
فولادمباركه  همپای  زمان،  از   ای 
كارگرانش  بيشتر  و  بود  امروز 
خوبي  نسبتاً  مالي  وضعيت  از  نيز 
فعالان  گفته  به  بودند.  برخوردار 
اقتصادی، وقتی پلی اكريل وارد اين 
نساجی  صنعت  كل  شد؛  مشکلات 
با  و  گرديد  روبرو  بحران  با  كشور 
كسی  ديگر  اماراتی  سهامدار  فوت 
شركت  اين  های  بدهی  جوابگوی 
و كارگران آن نبود!. اما چرا تحقيق 
و تفحصی از پلی اكريل در دستور 
كار قرار نمی گيرد؟ آيا ايجاد بحران 
و  بحران  ايجاد  به  فولادمباركه  در 
تشويش در كل زنجيره فولادكشور 
در  راستی چرا  نخواهد شد؟  منجر 
آهن،  ذوب  در  دهی  زيان  سالهای 
ورشکستگی  و  جرعه  آرد  تعطيلی 
بسياری ديگر از كارخانجات استان 
صورت  تحفصی  و  تحقيق  اصفهان 

نگرفت؟
ارزش ساليانه  بدون ترديد زمانيکه 
توليدات يک مجتمع صنعتی بالغ بر 
۵ ميليارد دلار باشد و چرخ صنايع 
را  گاز  و  نفت  مانند  بزرگی  و  مادر 
توليدات خود صنايع  با  و  بچرخاند 
بزرگ ديگری همچون لوازم خانگی، 
خودرو، لوله های انتقال نفت و گاز 
نگاه  به آن  بايد  تامين می كند،  را 
چراكه  داشت؛  فراملی  و  امنيتی 
كشورهای تحريم كننده نيز بر روی 
گذرد،  می  مجموعه  اين  در  آنچه 

حساسيت ويژه دارند.

اولویتی که 
حالا اولویت نیست
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عمران،  کمیسیون  نوسان:رئیس 
معماری و شهرسازی شورای شهر 
مسیر  ساماندهی  گفت:  اصفهان 
میدان آزادی به سمت میدان شورا 
به  آنجا  از  و  عباسی  چهارباغ  تا 
پروژه میدان تا میدان که حدفاصل 
میدان  تا  خمینی)ره(  امام  میدان 
مسیر  یک  است،  علی)ع(  امام 
شگفت انگیز با محوریت پیاده را در 

شهر شکل خواهد داد.
شيرين طغيانی در نشست خبری خود 
كرد:  اظهار  چهارباغ،  پروژه  موضوع  با 
مديريت  معاصر  دوره  در  پياده محوری 
در  به ويژه  خودرو  هجوم  كه  شهرها 
به  را  شهری  مسيرهای  كلانشهرها 
تردد صرف خودروها  برای  مسيرهايی 
تبديل كرده بود، مورد توجه قرار گرفت. 
وی افزود: بافت تاريخی برای قدم زدن 
افراد طراحی شده و اگر قرار است در 
اين فضا حضور افراد ناديده گرفته شود، 
امتياز ويژه ای نخواهد داشت بنابراين در 
اصفهان نيز تبديل خيابان ها به پياده راه 
در نقاطی كه ظرفيت قابل قبول در اين 
زمينه را دارند در دستوركار بوده است. 
و  معماری  عمران،  كميسيون  رئيس 
شهرسازی شورای شهر اصفهان تصريح 
كرد: هفته اول مسئوليتم در دوره پنجم 
بازديد  چهارباغ  پروژه  از  شهر،  شورای 
خيابان  اين  كف  آسفالت  كه  داشتم 
برچيده شده بود؛ طرح را بررسی كرديم 
و انتقادات زيادی به آن وارد بود و هنوز 
نيز برخی از اين انتقادات وجود دارد. وی 
با بيان اينکه اين طرح بايد توسط يک 
مشاور صاحب نام تهيه می شد كه اين 
امر اتفاق نيفتاده بود، خاطرنشان كرد: 
به هرحال طرح تهيه شده بود و كسبه 
نيز به آن معترض بودند، در همان مقطع 

اجرای پروژه متوقف شد.
كدهای  به  نسبت  داد:  ادامه  طغيانی 
و  بود  مطرح  موضوعاتی  نيز  ارتفاعی 
برخی اصرار داشتند بايد پروژه به كف 
صفويه برسد كه در اين خصوص سعی 
كرديم به نقطه تعادل برسيم و پس از 
گذشت چند سال با همه فراز و فرودها 
بالاخره كف چهارباغ ساماندهی شده و 
وی  است.  نصب شده  نيز  آن  مبلمان 
اضافه كرد: تنها برای مبلمان، پنج جلسه 
تخصصی تشکيل و روی مسيرهای شبيه 
چهارباغ در دنيا مطالعه شد تا مشخص 
بايد سلطنتی  مبلمان  و  شود چراغ ها 
باشد يا ساده و در نهايت شکل فعلی با 
وجود تمام نقدها به سرانجام رسيد كه 
می بينيم فضای كنونی مورد استقبال 

مردم است.
و  معماری  عمران،  كميسيون  رئيس 
شهرسازی شورای شهر اصفهان با اشاره 
به نماهای غربی و شرقی چهارباغ، ادامه 
داد: اتفاقاتی كه در بدنه های چهارباغ رخ 
داده بود، آنقدر همه را آزار می داد كه در 
مقطعی پيشنهاد شد بازسازی بدنه ها از 
رديف های بودجه شهرداری حذف شود 
چون نگران بوديم بنايی منفعل همانند 
بدنه شرقی ايجاد شود. وی با اشاره به 
ساماندهی چهارباغ بالا افزود: با آنکه اين 
خيابان قابليت پياده راه شدن را ندارد اما 
با پياده محوری ساماندهی خواهد شد تا 
يک گردشگر يا شهروند بتواند از ميدان 
حركت  شورا  ميدان  سمت  به  آزادی 
كرده و با گذر از سی و سه پل و چهارباغ 
عباسی به خيابان سپاه برسد و از آنجا 
اين مسير به پروژه ميدان تا ميدان كه 
تا  )ره(  خمينی  امام  ميدان  حدفاصل 
ميدان امام علی )ع( است در قالب مسير 

پياده محور متصل شود.

مدير منطقه ۶ شــهرداری اصفهان با بيان اينکه مجموعــه فرهنگی تاريخی تخت 
فولاد ارزش بسيار بالايی برای مسلمانان دارد، گفت: بودجه ای كه در سال ۹۶ برای 
اجرای اين پروژه ها تخصيص داده شده است 3 ميليارد و ۶00 ميليون تومان بوده 
اســت كه امروز اين مبلغ به حداقل 20 ميليارد تومان بودجه برای انجام كارهای 
فرهنگی مذهبی تخت فولاد رسيده است.  محمدرضا بركت بودجه تخصيص يافته 

برای تخت فولاد در سال ۱400 را بالغ بر 32 ميليارد تومان ذكر كرد. 

نائب رئيس شورای اســلامی شــهر اصفهان گفت: در اصفهان در حوزه بودجه نويسی و 
بررسی و تصويب آن گام های موثری برداشته شده كه قطعا می تواند در سال های آينده 
به كمک مديريت شــهری بيايد و حتی الگويی برای همه كلانشــهرهای كشور باشد.
نصير ملت با بيان اينکه تلاش شورای شهر بر اين بوده كه در اين دوره ادبيات متفاوتی در 
مورد بودجه داشته باشد گفت: در اصفهان گام های موثری در حوزه بودجه نويسی برداشته 

شده و در بحث بودجه نگاهی جديد را در شهرداری حاكم كرديم.

 بودجه نویسی اصفهان؛ الگویی برای کلانشهرهای کشور 32 میلیارد تومان بودجه سال آینده تخت فولاد

گزارش

گزارش

اهمیت بافت چهارباغ
برای شهرداری

معاون عمران شهری شهرداری اصفهان:

آخوندی با اشاره به اقداماتی كه در حوزه 
درآمدی شهری منجر به حفظ محيط زيست 
می شود، گفت: برای اين مهم بايد تامين مالی 
از روش های نوين اتفاق بيفتد تا شهروندان 
به سمت دستگاه هايی كه به محيط زيست 
ضرر كمتر می زند، حركت كنند. يکی از اين 
روش ها تامين شرايطی برای فروش ۱0 هزار 
موتور برقی با تخفيف های ويژه به شهروندان 
است. مديركل درآمد شهرداری اصفهان بيان 
كرد: همچنين با تعامل بين معاونت های 
مالی و اقتصادی شهرداری و معاونت حمل 
و نقل و ترافيک، تامين مالی بازسازی ۷00 
دستگاه اتوبوس های فرسوده انجام می شود.   

تسهیلات ویژه 
برای کاهش خسارت های کرونا

وی با اشاره به اينکه امسال، كرونا وضعيت 
خاصی را ايجاد كرد و خيلی از شهروندان 
شغل خود را از دست دادند و يا متضرر شدند 
كه برای حمايت از برخی مشاغل حمايت 
هايی در شهرداری به تصويب رسيد، اظهار 
كرد: پاركينگ داران، دفتر داران و غرفه 
داران مکان های تفريحی زير نظر شهرداری 
كه متحمل خسارت هايی شدند بر اساس 
تصميم ستاد اقتصادی كرونا كه با دستور 
تشکيل  مالی  معاونت  رياست  و  شهردار 
شد، تخفيف هايی دريافت كردند.  به عنوان 
اسناد  شهرداری  مستأجران  برای  مثال 
دريافتی مربوط به اجاره اماكن شهرداری به 
علت شيوع بيماری كرونا از ۱۵ اسفندماه تا 
۱۵ تيرماه با تخفيف وصول شد و در ارتباط 
اجاره  در  كه  شهرداری  پاركينگ های  با 
متقاضيان قرار گرفته است، بر اساس بررسی 

معاونت حمل و نقل و ترافيک و درخواست 
مقرر شد  نيک انديش،  مهندسی  شركت 
به منظور جبران بخشی از زيان وارده به 
مستأجران اجاره بها با تخفيف به مدت دو 
ماه وصول شود و پاركينگ هايی كه بر اساس 
مصوبه ستاد مبارزه با كرونا تعطيل شده بود 

مشمول تخفيف شود.
به منظور جبران بخشی  افزود:  آخوندی 
مستأجران  به  شده  وارد  خسارات  از 
سازمان های وابسته به شهرداری اصفهان، 
به  ها  آرامستان  سازمان  شد  مصوب 
پيمانکاران ارائه خدمات مجالس به مدت 
سه ماه، تخفيف هايی ارائه دهد. وی با بيان 
اينکه همچنين به فروشگاه های طرف قرارداد 
در آرامستان به مدت دو ماه، تخفيف ارائه 
می شود، گفت: در حوزه سازمان پارك ها نيز 
به طرف قراردادهای سازمان به مدت سه ماه، 

مساعدت ارائه می شود.

۵۲ لایحه درآمدی شهرداری 
در بودجه 

وی با اشاره به اينکه پيش بينی ما قبل از 
بروز كرونا، رونق اقتصادی در شهر بود اما 
اين بيماری پيش بينی ها را تغيير داد، گفت: 
با اين حال در شهرداری بسته های تشويقی 
در صدور پروانه و صدور گواهی عدم خلاف با 

روند پلکانی تصويب شد. 
مديركل درآمد شهرداری اصفهان با اشاره 
به اينکه از سال ۸۸ تاكنون سه هزار و ۸00 
ميليارد تومان اوراق مشاركت منتشر كرديم، 
گفت: اين اوراق در سال ۹۹، ۷30 ميليارد 
تومان بود كه در حوزه حمل و نقل ريلی 
مصرف شد. وی ادامه داد: در اين دوره ما جزو 

اولين شهرها برای دريافت اوراق مشاركت 
نوسازی اتوبوس ها بوديم و بر همين اساس 
در سال گذشته 200 ميليارد تومان اوراق با 
۵0 درصد اصل و سود برای خريد اتوبوس نو 

خريداری شد.
آخوندی با اشاره به هوشمند سازی در حوزه 
درآمدی تصريح كرد: اصفهان جزو معدود 
شهرهايی است كه به صورت مستقل برای 
ايجاد كيف پول الکترونيک اقدام كرد و با 
افزايش دامنه كار به دنبال راه اندازی »كيو 
افزار اصکيف) كيف پول  نرم  آر« كد در 
الکترونيک شهروندان اصفهانی( هستيم تا 
اين ابزار هوشمند وارد سيستم حمل و نقل 
عمومی شود. وی بيان كرد: برای افرادی 
كه تلفن های هوشمند ندارند نيز استفاده 
از امکانات شهرداری از طريق كد دستوری 
فراهم   Isfahan.ir سامانه و   USSD

شده است.
افزود:  مديركل درآمد شهرداری اصفهان 
با توجه به اينکه اماكن از ۱۵ اسفند سال 
گذشته تعطيل شد و پيش بينی ما اين بود 
كه تا پايان خردادماه اين شرايط تداوم می 
يابد اما شرايط ادامه داشت، تصميم گرفتيم 
های  شركت  زيرمجموعه  كه  اماكنی 
شهرداری بودند تا سه ماه اجاره پرداخت 
نکنند يا شش ماه هزينه اجاره نيم بها باشد. 
بعد از خردادماه جاری شرايط كرونايی ادامه 
پيدا كرد و مجددا جلساتی برگزار و تخفيفاتی 
به اين گروه ها داده شد و در صورت لزوم در 
با  متناسب  نيز تصميماتی  آتی  جلسات 

شرايط گرفته می شود.  
آخوندی افزود: ۵2 لايحه درآمدی شهرداری 
طی سه سال كار كارشناسی با حضور اعضای 

شورا و معاونت های مختلف تهيه و در ستاد 
شد  اين  بر  تصميم  شهرداری  اقتصادی 
كه در ابتدای سال با توجه به اينکه فرصت

 دريافت پروانه در روزهای پايانی سال ۹۸ 
به علت شيوع كرونا از انبوه سازان و مردم 
گرفته شده بود، تخفيف هايی برای اين 

حوزه اعمال شود. 
 ۱۵ تا  اساس  همين  بر  داد:  ادامه  وی 
خردادماه ۹۹ تا سقف ۱00 درصد، از ۱۶ 
خرداد تا ۱۵ مرداد ۶0 درصد، از ۱۶ مرداد 
تا ۱۵ شهريور ۵0 درصد، از ۱۶ شهريور تا 
۱۵ مهر 40 درصد، از ۱۶ مهر تا ۱۵ آبانماه 
40 درصد، از ۱۶ آبانماه تا ۱۵ آذرماه 30 
درصد، از ۱۶ آذر تا ۱۵ دی ماه 20 درصد و 
از ۱۶ ديماه تا ۱۵ بهمن ماه جاری ۱0 درصد 
تخفيف دريافت پروانه ساختمانی به تصويب 
رسيد. آخوندی اظهار كرد: تخفيف دريافت 
پايان كار نيز حدود 30 درصد است كه تا 

پايان سال به 2۵ درصد می رسد. 

سوق نقدینگی 
به سمت بازار مسکن 

وی با اشاره به اينکه بسته تشويقی ساخت و 
ساز نقدينگی را از بازارهای موازی به سمت 
مسکن سوق داد، گفت: نشاط اقتصادی 
يعنی صدور پروانه و شکل گيری ساخت و 
ساز و توسعه اشتغال در شهر كه بر همين 
اساس امسال سه هزار پروانه ساختمانی در 

شهر اصفهان صادر شد. 
مديركل درآمد شهرداری اصفهان در پاسخ 
به سوالی در خصوص هزينه عوارض خودرو با 
اشاره به اينکه تعيين تعرفه عوارض خودرو از 
طرف دولت و براساس مدل و قيمت خودرو 
به شهرداری ها ابلاغ می شود، گفت: در حال 
حاضر متوسط عوارض خودروهای داخلی 
40 تا ۵0 هزار تومان و خودروهای خارجی 
يک تا دو ميليون تومان است اما احتمالا 
برای سال ۱400 عوارض خودرو افزايش 
می يابد. وی عمل كردن جزيره ای را از نقاط 
ضعف حوزه مالی – اقتصادی شهرداری ها 
و عامل برخی خطاها دانست و اظهار كرد: 
پيش از راه اندازی سيستم جامع معاونت 
شهرسازی،  املاك،  سيستم  اقتصادی، 
امور قراردادها، درآمد و .... جدا بود از همين 
رو مذاكراتی با سازمان فاوا انجام داديم و از 
ابتدای امسال اين سيستم جامع بارگزاری 
و بخش درآمد آن راه اندازی شد تا به مرور 
زمان ساير بخش های حوزه مالی نيز به اين 
سيستم بپيوندند كه اين اقدام فساد و خطا را 

كاهش می دهد. 
آخوندی سرمايه گذاری بخش خصوصی در 
پروژه های شهرداری را شش هزار ميليارد 
ثمر نشستن سرمايه  به  افزود:   و  دانست 
گذاری و مشاركت به سه تا چهار سال زمان 
نياز دارد به همين علت اقداماتی كه در اين 
مشخص  آينده  در  گرفته  صورت  حوزه 
پروژه های  می شود. وی سهم درآمدی 
تا   20 را  شهرداری  بودجه  از  مشاركتی 
30 درصد در بودجه ۱400 و برنامه ۱40۵ 
عنوان كرد و گفت: ظرفيت افزايش اين سهم 

وجود دارد.

در نشست خبری مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان عنوان شد:

هوشمند سازی در حوزه درآمدی
۵۲ لایحه درآمدی به کمک درآمدهای پایدار شهرداری آمد

citizen

گفت:  اصفهان  شهرداری  شهری  عمران  نوسان:معاون   
قراردادهایی که شهرداری اصفهان با ترک تشریفات منعقد کرده 
از سال ۹۶ تا ۹۹ روند کاهشی داشته است به طوریکه در سال ۹۶ 
از مجموع قراردادها ۳۳ درصد با ترک تشریفات اجرا شده و در 
سال ۹۹ این رقم به ۱۶ درصد کاهش یافته است. ایرج مظفر، با 
حضور در جلسه علنی شورای اسلامی شهر اصفهان، با اشاره به 
اینکه مقایسه شرایط عمرانی کنونی مقایسه سه سال با ۱4 سال 
است، اظهار کرد: از همین رو افراد باید در قضاوت ها انصاف داشته 
باشند و شرایط کشور، تحریم، کرونا و افزایش ناگهانی قیمت ها 
را در حال حاضر در مقایسه با قبل لحاظ کنند چراکه قراردادهای 
ما باید طبق قوانین بسته شود و تشدید نظارت ها در این دوره 

شهرداری بیشتر از قبل بوده است. 
معاون عمران شهری شهرداری اصفهان با اشاره به برگزاری مناقصه عمومی و 
ترك تشريفات برای اجرای طرح های عمرانی ادامه داد: از اول دی ماه ۹۶ تا 
يکم ديماه ۹۷ از مجموع ۱0۶ قرارداد منعقد شده 2۱ درصد مناقصه عمومی، 
33 درصد ترك تشريفات و 4۶ درصد قرارداد با سازمان های وابسته بوده است. 
از سال ۹۷ تا ۹۸ از مجموع ۱۷۷ قرارداد 4۷ درصد مناقصه عمومی، ۱۷ درصد 
ترك تشريفات و 3۶ درصد قرارداد با سازمان های وابسته بوده است.وی افزود: 
از سال ۹۸ تا ۹۹ از مجموع 2۱۱ قرارداد منعقده، ۵۱ درصد مناقصه عمومی، 

۱۶ درصد ترك تشريفات و 34 درصد سازمان های وابسته است. 

روند کاهشی قراردادهای ترک تشریفات
مظفر بيان كرد: طبق اين آمار هر ساله به آمار مناقصه های عمومی اضافه شده 
است و در سال ۹۶ تا ۹۷ فقط در سازمان عمران بيش از ۹3 ميليارد تومان 
قرارداد منعقد شده است كه ساير سازمان ها هم كارهای عمرانی زيادی در حال 
اجرا دارند به خصوص سازمان ساماندهی مشاغل شهری كه به اندازه سه منطقه 
پروژه در حال اجرا دارد. وی ادامه داد: در سال ۹۸ مبلغ اين نوع قراردادها به 

۵22 ميليارد تومان و در سال ۹۹ به ۶03 ميليارد تومان افزايش يافت.
مظفر بيان كرد: قراردادهايی كه شهرداری با ترك تشريفات منعقد كرده است 
از سال ۹۶ تا ۹۹ روند كاهشی داشته است. معاون عمران شهری شهرداری 
اصفهان با اشاره به اينکه هزار و 220 مورد تعداد كل قراردادهای منعقد شده 
طی اين سه سال است، اظهار كرد: تعداد قراردادهای فعال تحويل نشده از مهر 
۹۶ تاكنون همراه با قراردادهای منطقه ای، يک هزار و ۷0۵ مورد با يک هزار 
3۸2 ميليارد تومان اعتبار در اين مدت بوده است. وی ادامه داد: تعداد قرارداد 
منعقد و تحويل شده يک هزار و 2۱۶ پروژه تمام شده با 3۵۶ ميليارد تومان از 

مهر ۹۶ تاكنون بوده است.
مظفر با اشاره به اينکه قراردادهای فعال قبل از مهر ۹۶ حدود ۵۱۶ ميليارد 
تومان با 3۷0 قرارداد بود، گفت: اين قراردادها بعد از سال ۹۶ تحويل شد. وی 
اعتبار قراردادهای فعال كنونی را يک هزار و ۹۵ ميليارد تومان با تعداد 4۶3 
مورد عنوان و اظهار كرد: قراردادهای تحويل شده از مهر ۹۶ تاكنون يک هزار و 

۵۵۸ قرارداد با بودجه ۶۷2 ميليارد تومان را شامل می شود.

اجلاس، رینگ چهارم و تاسیسات زیربنایی 
صدرنشین جذب اعتبارت عمرانی

معاون عمران شهری شهرداری اصفهان با اشاره به اجرای پروژه های تاسيسات 
زيربنايی از سوی شهرداری گفت: اين پروژه ها شامل خطوط انتقال آب و 
تصفيه خانه پساب است تا نگرانی برای آبياری فضای سبز برطرف شود. برهمين 
اساس بعد از پروژه اجلاس سران و رينگ چهارم ترافيکی، بيشترين اعتبار در 
اين حوزه هزينه می شود. وی افزود: بيشترين پيمان های تحويل شده بر حسب 
نوع پروژه شامل آسفالت معابر، ساختمان سازی تجاری – اداری و تاسيسات 

زيربنايی بوده است.
مظفر ادامه داد: پروژه های شاخص تحويل شده در اين دوره ۱2۸ پروژه با 42۷ 

ميليارد تومان قرارداد بوده است.
وی مبلغ پروژه های شاخص فعال را در حال حاضر يک هزار و ۷2 ميليارد 
تومان عنوان كرد و افزود: مجموع كل قراردادهای سالن اجلاس تاكنون ۷۷ 
قرارداد با ۶23 ميليارد تومان بوده است. وی گفت: همچنين مبلغ قراردادهای 
تحويل شده در مركز همايش ها، 23۷ ميليارد تومان با 4۱ قرارداد است. معاون 
عمران شهری شهرداری اصفهان افزود: از نظر پيشرفت فيزيکی نيز اين پروژه 

در اين دوره به پيشرفت40 درصدی رسيده است.

سازمان عمران رکوردهای ۱۰ ساله را شکست
وی با اشاره به عملکرد سازمان عمران شهرداری اظهار كرد: امسال سازمان 
عمران تمام ركوردهای ۱0 ساله را شکسته است به طوريکه در ۹ ماهه ۹۸ 
جذب بودجه اين سازمان ۱04 درصد و ۹ ماهه سال ۹۹ جذب بودجه به ۱02 
رسيد.به طوريکه از بودجه 220 ميليارد تومان امسال سازمان، تاكنون ۱۷۱ 

ميليارد تومان جذب شده است.
مظفر با بيان اينکه هم اكنون اين سازمان به ركورد توليد ۱۵2 هزار تن مصالح 
ساختمانی رسيده است كه در ۱0 سال گذشته بی سابقه بوده است، اظهار كرد: 
با وجوديکه در سال ۹۵ به دليل اجرای نهضت آسفالت شاهد بيشتريت آسفالت 
ريزی در شهر بوديم اما در سال ۹۹ تمام ركوردهای ۹۵ هم شکسته شد. وی 
با بيان اينکه هم اكنون اين سازمان قطعاتی توليد می كند كه قبلا توليد نمی 
كرد، گفت: در بخش نوسازی ماشين آلات هم، هفت ميکسر امسال خريداری 
شد و با هشت ميکسری كه قبلا موجود بود تعداد به ۱۵ دستگاه رسيده 
است. همچنين امسال جرثقيل و نور رسان هم به تجهيزات سازمان عمران 

اضافه شده است.
معاون عمران شهری شهرداری اصفهان با اشاره به اينکه سازمان عمران 
توانسته فروش به بيرون از مجموعه شهرداری را افزايش دهد، گفت: اين 
بين  و  شهرداری  عمران  معاونت  با  قرارداد  تومان  ميليارد  سازمان 42۸ 

پيمانکاران كمترين تاخير را در اجرای طرح ها دارد.

رکوردهای 10 ساله 
شکسته شد

مدیـرکل درآمـد شـهرداری اصفهان گفت: هـدف تهیـه ۵۲ لایحه درآمدی شـهرداری در سـال 
جـاری، درآمدزایـی پایـدار بـرای سـازمان و شـرکت های شـهرداری بود کـه این هـدف گذاری 
محقـق شـد و ایـن اتفاق بـه کمـک درآمدهـای پایـدار شـهرداری آمد. به گـزارش نوسـان و بـه نقـل از اداره 
ارتباطـات رسـانه ای شـهرداری اصفهان، نـادر آخونـدی در هفتاد و یکمین نشسـت خبری غیرحضوری »سـه 
شـنبه هـا با رسـانه« با اشـاره به اینکـه نرم افـزار اصکیف در حوزه های شـهروندی ماننـد اتوبوس و متـرو به ما 
کمـک کـرد و در بخـش کلان نیـز برای عوارض نوسـازی و کسـب و پیشـه و خودرو یاری رسـان ما بوده اسـت، 
اظهـار کرد: همچنین در بخش شـهروندی بسـته های حمایتی مانند کارت منزلت برای اقشـار مختلف داشـتیم.  

گزارش
گروه شهری

 نوسان:رئيس كميســيون اقتصــادی، 
حقوقی و گردشگری شورای اسلامی شهر 
اصفهان گفت: شهر هم اكنون به يک كارگاه 
بزرگ عمرانی تبديل شــده و در هر گوشه 
ای از اين شهر اقدامات بسيار خوبی توسط 

شهرداری در حال انجام است.
پورمحمد شــريعتی نيــا افــزود: عدالت 
اجتماعی در تمامی محله های سطح شهر 

رعايت می شود كه جای تشکر از مديريت 
شهری دارد، لازم است برای قبرستان تخت 
فولاد با همه مفاخر و مشاهيری كه در خود 
جای داده است اهميت ويژه ای قائل شويم 
و ظرفيت های گردشگری آن را ارتقا دهيم 
تا اينکه بتوانيم هر گردشگر را حداقل يک يا 
دو روز در اين مجموعه برای استفاده از آن 

نگه داريم.

وی اضافه كرد: امروز كلنگ گذر مشاهير و 
كلنگ تجهيز و ساماندهی يک زمين ورزشی 
روباز هم برای شهروندان اين منطقه به زمين 
زده شد كه احداث ورزشگاه می تواند شور، 
 نشــاط و زندگی را به اين مجموعه بياورد. 
بنابراين اين ورزشــگاه لازم اســت هر چه 
سريعتر در اين مجموعه ساخته شده و مورد 

استفاده جوانان و ورزشکاران قرار بگيرد.

رئیس کمیسیون اقتصادی، حقوقی و گردشگری شورای شهر عنوان کرد:

ارتقای ظرفیت های گردشگری تخت فولاد
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اقتصادنامه

  نگاه     

تازه ترين برآورد مركز آمار نشان می دهد كه با وجود كاهش يک ميليون نفری 
جمعيت شاغلان پاييز امسال نسبت به فصل مشابه سال گذشته، نرخ بيکاری با 
كاهش ۱/2 درصدی همراه شده است. در سه ماهه گذشته نرخ مشاركت نيروی 
كار نيز با كاهش 2/۹ درصدی در مقايسه با پاييز ۹۸ مواجه شده و به اين ترتيب ۱/۵ 
ميليون نفر از جمعيت فعال كشور كاسته شده است. مركز آمار پيش از اين كاهش 

سطح اشتغال تابستان را ۱/2 ميليون نفر اعلام كرده بود. 

خروج 1/5 میلیون نفری شاغلان از بازار کار 
طبق اعلام مركز پژوهش های اتاق ايران شامخ )شاخص مديران خريد( كل اقتصاد ايران  
در آذرماه امسال به 4۷.۷۷ واحد رسيده كه همچنان وضعيت ركود در فعاليت ها را نشان 
می دهد؛ اما شدت ركود آن نسبت به آبان )4۵.۷ واحد( كمتر شده است. در اين ماه 
شاخص مديران خريد بخش صنعت نيز به 4۹.3 واحد رسيده كه بعد از ركود آبان ماه 
)4۷.۶3(، سيگنال قوی تری را نسبت به بهبود فعاليت صنايع نشان می دهد. همچنين 
بررسی شاخص نرخ تورم مصرف كننده گويای كاهش شتاب صعودی اين نرخ است.

بهبود شامخ کل اقتصاد ایران

 فرصت مغفول
 در صنعت فرانچایز

اقتصاد ایران در هفته ای که گذشت؛

 نوسان :مطابق مصوبه تازه کمیسیون تلفیق، قرار است با حذف ارز 
ترجیحي به نرخ 4۲۰۰ تومان، حقوق ورودي همه کالا ها با نرخ ارز ۱۷ 
هزار و ۵۰۰ تومان محاسبه شود. حقوق ورودي کالا بدین معناست که 
وارد کننده کالاها باید درصدي از ارزش کل کالاها را به اداره گمرک آن 
کشور پرداخت کند تا اجازه ورود کالاها به خاک آن کشور صادر شود 
و این حقوق به خزانه هر کشور واریز مي شود و از جمله درآمدهاي 
کشور به حساب مي آید. مصوبه کمیسیون تلفیق نیاز به تصویب در 
صحن علني مجلس و البته تایید شوراي نگهبان دارد تا ابلاغ شده و 
اجرا شود. پیش از این واردات برخي کالاهاي اساسي با ارز 4۲۰۰ تومان 
انجام مي شد و به گفته برخي نمایندگان، این سیاست موجب رانت 
شده بود که صدها هزار میلیارد تومان منابع با این سیاست نابود شده 
بود.آنچه می خوانید برخی از برجسته ترین نکاتی است که در هفته 

قبل اقتصاد ایران را به خود معطوف کرد؛

مسابقه سفله پرورانه دولت و مجلس
شمس الدين حسيني، عضو كميسيون تلفيق لايحه بودجه ۱400 مجلس می 
گويد: در كميسيون تلفيق بودجه فقط نرخ محاسباتي كه در بخش هاي مختلف 
لايحه بودجه دولت از 4200 تومان تا ۱۱ هزار و ۵00 تومان و ۱۷ هزار و ۵00 
تومان و حتي در بخشي ديگر نرخ سامانه معاملات الکترونيکي و نيما را آورده 
بود، اصلاح شده و اكنون اين هنر دولت است كه بتواند نرخ ارز 2۶ هزار توماني را 
كاهش دهد، البته اظهار اميدواري كرده كه »آن را افزايش ندهد.« در مقابل رييس 
كل بانک مركزي بلافاصله پس از انتشار خبر مصوبه كميسيون تلفيق، عنوان كرد 
كه نرخ تسعير ۱۷۵00 توماني ارز را »به صلاح اقتصاد« نمي بيند. با اين حال اين 
اظهارات رييس كل بانک مركزي نيز بي جواب نماند و روح الله متفکر آزاد يک عضو 
هيات رييسه مجلس در پاسخ به همتي گفته است: »رييس كل بانک مركزي نبايد 
عليه مجلس در زمينه بررسي لايحه بودجه سال ۱400 فضا سازي رسانه اي ايجاد 
كند؛ بستر مباحث تخصصي در كميسيون است نه رسانه ها«. فرشاد مومني، عضو 
هيات علمي دانشگاه علامه طباطبايي، جزو اقتصادداناني است كه نسبت به اين 
تصميم مجلس واكنش نشان داده و مصوبه كميسيون تلفيق درباره نرخ ارز در 
سال آينده را »تير خلاص به حيثيت مجلس« خوانده است. او مي گويد: »آيا اين 
عادي است در شرايطي كه همه از كسري هاي وحشتناك صحبت مي كنند و 
حتي در سال ۹۹ براساس يک گزارش رسمي از كسري بودجه بالاي ۱۸۵ هزار 
ميليارد تومان سخن در ميان بوده، همزمان شاهد مسابقه سفله پرورانه دولت و 

مجلس با شعار پرداخت بي ضابطه ۱00 و ۱20 هزار توماني هستيم؟«

شلختگی در بازار سرمایه!  
دكتر داوود سوری معتقد است: مساله مهم در بازار سرمايه  سردرگمی در آن 
است كه شلختگی در اداره اين بازار را نشان می دهد. در واقع سيستم اجرايی 
و اداری كشور برای اين بازار مشکل ساز شد. اين استاد دانشگاه تاكيد دارد: در 
ابتدای سال به دلايلی اين بازار با رشد روبه رو بود. دولت و مسوولان اقتصادی 
مردم را تشويق می كردند كه سرمايه خود را وارد اين بازار كنند؛ تشويقی كه واقعاً 
نياز نبود از طرف دولتی ها صورت بگيرد. بعد از مدت كوتاهی كه نرخ های بهره در 
بازار بدهی شروع به بالا رفتن كرد، آرام آرام خيلی از آنهايی كه تشويق می كردند 
دلسرد شدند و شروع به صحبت كردن عليه بازار سرمايه كردند. طبعاً سرمايه 
هم ترسو است و خيلی زود واكنش نشان می دهد. سوری تصريح می كند: اينکه 
هر روز مجلس و دولت حرف های ضدونقيضی بزنند و موضوعاتی را كه شايد 
اطلاعات كافی هم از آن ندارند، در صحنه عمومی مطرح كنند، باعث ترس مردم 
و انتظاراتی می شود كه چوب آن را خود دولت می خورد. اما گذشته از اين موضوع، 
مشخص ترين مشکلی كه ما با آن روبه رو شده ايم و جامعه آن را لمس می كند و 

نگران آن است تورم و كاهش ارزش پول كشورمان است.

قیمت کالاها صعودي  مي شود
عباس آرگون، عضو هيات نمايندگان اتاق بازرگاني تهران معتقد است؛ با محاسبه 
حقوق ورودي همه كالاها با ارز ۱۷ هزار و ۵00 تومان بهاي تمام شده همه 
كالاهاي توليدي و وارداتي افزايش چشم گيري خواهد داشت و تاثير بالايي روي 

قيمت كالاها و سفره مردم خواهد داشت.
اين فعال حوزه بازرگاني با بيان اينکه تصميم به افزايش نرخ ارز ترجيحي از 4200 
به تومان ۱۷۵00 براي كليه كالاها رشد تورم را به دنبال دارد خاطرنشان كرد: در 
صورتي كه مکانيسم بازار به سمت شفافيت حركت كند و رانت هاي ارزي كاهش 
يابد به نوعي به اقتصاد كشور كمک خواهد شد و اهميت اين قضيه زماني بيشتر 
مي شود كه مطمئن باشيم كالاها با اين منابع تخصيصي به دست مصرف كننده 

نهايي رسيده است.
آرگون در ادامه با بيان اينکه اين اعداد و ارقام در بودجه هنوز نهايي نشده، افزود: 
بايد ديد چه آيتم هاي ديگري در بودجه لحاظ خواهد شد تا برآيند بهتري از يک 
مجموعه داشت و موضوع ديگر اين است كه آيا شوراي نگهبان با اين موضوع 

موافقت خواهد كرد يا خير؟. 

 آسیب قیمت گذاری دستوری 
عضو هيات علمی دانشگاه مازندارن، كنترل و تنظيم قيمت ها در شرايط تورم بالا 
را راهکار كوتاه و ميانبر و در عين حال ناموفق دانست و تصريح كرد: سيستم سعی 

دارد به صورت دستوری از افزايش قيمت ها جلوگيری كند.
 زهرا كريمی، در رابطه با رواج قيمت گذاری های دستوری در بين مسئولين 
گفت: مسئله تورم و گرانی اقلام مصرفی در همهی كشورهای جهان مردم را از 
دولت  بسيار ناراضی می كند. همين نارضايتی مردم از گرانی و تورم موجب واكنش 
دولت ها و مسئولين می شود. مشخص است كه در شرايط كنونی ايران، دولت توان 
خشکاندن ريشه اصلی افزايش قيمت ها و تورم را ندارد.  از طرفی عرضه در بازار 
كم است و تنگناهايی برای افزايش توليد وجود دارد؛ و از سوی ديگر نقدينگی 

در حال افزايش است. 

مجادله بر سر ارز ترجیحي

هنر شفاف اندیشیدن
»هنر شفاف انديشيدن« اثر متفکر و كارآفرين 
بر  شفاف  نگاهی  دوبلی«،  »رولف  جهانی 
استدلال  های ذهنی انسان است. آيا تا به حال، 
وقت خود را بابت چيزی گذاشته ايد ولی پس از 
مدتی متوجه شده ايد كه ارزش سرمايه گذاری 
نداشته است؟ يا انجام كاری را ادامه داده ايد 
برايتان  فايده ای  می دانستيد  اينکه  باوجود 
ندارد؟ اين موارد ناشی از تعصبات و خطاهای 
در  كه  ساده  است، خطاهايی  انسان  ذهنی 
تفکر روزانه مان بارها مرتکب می شويم. »رولف 
دوبلی«، بر اين باور است با شناخت و پذيرش اين 
خطاها می توان از آن ها دوری كرد و تصميمات 
بهتری گرفت. كتاب »هنر شفاف انديشيدن« 
ساده، روشن و غافل گيركننده روش فکری شما 
در تصميم گيری در موقعيت های مختلف را 
تغيير می دهد تا بتوانيد درست تر از قبل تصميم 

بگيريد و انتخاب كنيد.

۷ عادت مردمان موثر
زمانی كه سازمان های آمريکايی نااميدانه در 
صدد انرژی دادن به كاركنان و پرورش مديران 
در تمام سطح ها بودند، كاوی فلسفه ای نيرو 
بخش را در زندگی معرفی كرد كه موفقيت 
در كار و تجارت را نيز ضمانت می كرد... اين 
روش، تركيبی از خرد، احساسات و تجربه های 
كاربردی بود.« اين جملات را »رزابث ماس 
كانتر« نويسنده ی آمريکايی درباره ی كتاب 
هفت عادت مردمان موثر گفته است. كتاب 
مشهوری كه هركسی كه چيزهای بيشتری از 
زندگی می خواهد بايد آن را بخواند، به كار ببندد 
و در نهايت از معجزه ای كه در زندگی اش اتفاق 

می افتد لذت ببرد.

قورباغه ات را قورت بده

عادت  كه  متوسط  توانايی های  با  فرد  يک 
مشخص كردن اولويت های خويش و هر چه 
سريعتر به انجام رساندن مهم ترين آن ها را در 
خود ايجاد می كند، از نابغه ای كه زياد حرف 
می زند و ايده های عالی مطرح می كند اما كم 
عمل می كند، به سرعت پيشی خواهد گرفت. 
ضرب المثلی قديمی می گويد: اگر اولين كاری 
كه هر روز صبح بايد انجام دهيد، خوردن يک 
قورباغه زنده است، می توانيد باقی روز را با اين 
آسايش خاطر سپری كنيد كه بدترين چيزی 
كه ممکن بود به سرتان بيايد، از سر گذرانده ايد. 
قورباغه شما، همان بزرگ ترين و مهم ترين كار 
شماست، آن كاری كه اگر همين حالا انجامش 
تعويق  به  را  آن  انجام  طور  همين  ندهيد، 
می اندازيد و به قول معروف دست تان به آن 
كار نمی رود. اين كار هم چنين كاری است كه 
احتمالاً بزرگ ترين تأثير مثبت را بر زندگی شما 

خواهد داشت.

اثر مرکب
اين كتاب اثری فوق العاده در مورد موفقيت است 
و چه چيزهايی برای به دست آوردن آن ضروری 
است. در جهانی كه جوانان توسط رسانه ها 
بمباران می شوند، پيام ها و تصاوير زيادی درباره 
سريع ترين راه برای موفقيت و ثروت هر روز 
به گوش می رسد. كتاب اين مسئله را اذعان 
می كند و در تلاش است راه حل های بسيار 
ساده ای ارائه دهد. هاردی معتقد است: »هيچ 
فرمول مخفی يا سريعی وجود ندارد.« در عوض، 
نويسنده اين كتاب بر اين عقيده است روش او بر 

پايه تركيب است.
اين كتاب به خوانندگان نشان می دهد كه 
چگونه با اجرای عادت های خوب در طول 
زمان، هر فردی می تواند به اهداف خود برسد و 
برنده بازی با خود شود. و اول از همه امکان اين را 

خواهد داشت كه موفقيت هايی را كه در زندگی 
می خواهد را به دست آورد. به طور خلاصه، 
نتيجه حفظ عادات خوب داشتن تمركز، انرژی 

و شادی است.
هاردی نشان می دهد كه چگونه او رشد كرد و 
هميشه به دنبال برنامه ای دقيق با برای تکميل 
كارهای و فعاليت های روزانه است. به عنوان يک 
نتيجه، هاردی تبديل به فردی شد كه رويکرد 
دقيقی برای هدفمند كردن عادات خوبش پيدا 
كرده بود. با اين حال، دستيابی به موفقيت لازم 
نيست شخصيتی مانند هاردی داشته باشيد. 
فقط بايد بخواهيد آنچه را كه به اندازه كافی 
بد است را از زندگی و خانه خود دور كنيد. 
مهم نيست كه سنتان چقدر است، هاردی در 
كتابش ادعا می كند كه اگر تصميم بگيريد كه 
عادت  های بد خود را در طول زمان تغيير دهيد، 
می توانيد به اهداف مهم  تر و تأثير گذار خود 

جامه عمل بپوشانيد.

گاو بنفش
اين روزها شروع يک كسب وكار جديد بسيار 
مشکل به نظر می رسد. در هر حوزه ای از بازار 
كه بخواهيد وارد شويد قبلا عده ای در آن شروع 
به فعاليت كرده اند و احتمالا اعتباری هم برای 
خودشان دست و پا كرده اند. خيلی هايشان 
رقيب هم نمی خواهند. بنابراين اگر دست خالی 
و با ايده های تکراری وارد بازار شويد احتمالا 
سرنوشت خوبی در انتظار كسب و كار تان نخواهد 
بود. از طرفی نمی شود چون قبلا عده ای وارد بازار 
شده و كار كرده اند، دست روی دست گذاشت 
و فقط تماشا كرد. بايد راه حلی وجود داشته 
باشد. گاو بنفش اثر ست گادين به شما خواهد 
گفت بايد چه كار كنيد. بودن است.« نظريه ی 
گاو بنفش می گويد بايد متفاوت باشيد. تفاوتی 
كه باعث شود شما در ذهن مشتری ماندگار 

انتخاب های  را ترغيب كند ميان  او  شويد و 
بی شمار بازار دست روی خدمت يا كالای شما 
بگذارد. شما بايد چيزی به مخاطبتان بدهيد كه 
بقيه نداده اند، وگرنه مسئله خيلی ساده می شود. 
اگر تمام محصولات و خدمات بازار مشابه باشند 
مشتری به سراغ پرسابقه ترين و معروف ترين 
ارائه كننده ی خدمت خواهد رفت و به خودش 
زحمت بررسی خدمت يا توليد شما را نخواهد داد.

آیین زندگی
كارنگی  ديل  نوشته ی  زندگی  آيين  كتاب 
برای نخستين بار در سال ۱۹4۸ منتشر شد. با 
وجود اينکه حدود پنجاه سال از تاريخی انتشار 
اين كتاب می  گذرد اما اين كتاب همچنان يکی 
موفقيت  حوزه  كتاب های  پرفروش ترين  از 
و زندگی بهتر است. نويسنده در اين كتاب 
دستورالعمل هايی كارآمد به خوانندگان ارائه 
ميدهد. كارهايی كه خوانندگان ميتوانند در 
زندگی روزمره خود آن ها را انجام دهند تا در 
نهايت به زندگی بهتری برسند. جالب است 
بدانيد كه ديل كارنگی پيش از آغاز كتاب در 
مقدمه توضيح داده است كه چگونه ايده نوشتن 
اين كتاب به ذهنش رسيد:» تقريباً سی و پنج 
سال پيش يکی از نااميدترين جوانان نيويورك 
بودم، چون كاميونی را كه وسيله ی امرار معاش 
و گذران زندگی ام بود فروخته بودم. با وجود آن 
كه از مکانيکی اين وسيله ی نقليه سردر نمی 
آوردم و همچنين رانندگی ام چندان خوب نبود 
ولی اشتياق زيادی داشتم كه آن را بار ديگر به 
دست بياورم و مالک آن باشم. چون شغل چندان 
پرارزشی نداشتم، از اين رو در يکی از محلات 
پايين شهر و در خانه ای ساده و محقر زندگی می 
كردم كه در خيابان ۵۶ غربی شهر نيويورك واقع 
شده بود. خانه ای پر از سوسک و حشرات موذی 
نفرت انگيز كه وقتی صبح برای پوشيدن لباس 
به سراغ كمدديواری می رفتم اول لباس هايم 
را تکان می دادم تا چند تا سوسکی كه لابه لای 
آن ها بودند فرار كنند تا بتوانم پيراهن و شلوارم 
را بپوشم.  آيا زندگی همين بود؟ آيا روءياهايی كه 
مشتاقانه منتظرش بودم اين ها بود؟ آيا سهم من 
از حيات بر روی كره ی زمين همين بود؟ اين كه 
در خانه ی فقيرانه ای همدم سوسک ها باشم و 
غذاهای فاسد بخورم و اميدی به آينده نداشته 

باشم؟«

قوی سیاه
همه ی ما انسان ها عقيده داريم كه می توانيم 
برخی از امور زندگی و جهان را پيش بينی 
كنيم، زيرا تمامی جهان و پديده هايش شبيه 
به چرخنده های يک ساعت اند كه به شيوه ای 
منظم و قابل پيش بينی در حال كار و تکرارند. 
با همين استدلال است كه همه ی ما وضعيت 
اقتصادی و سياسی و اجتماعی بيست سال 
آينده را به راحتی و با اطمينان تمام پيش بينی 
می كنيم، سهام می خريم، می فروشيم، وارد 
بازارهای بزرگ جهانی می شويم، به سراغ بيت 
كوين می رويم و...؛ اما در اين ميان يک حقيقت 
غيرقابل انکار وجود دارد  آن هم اين كه دنيا به طرز 
عجيب و غيرقابل باوری، كاملاً غيرمنتظره عمل 
می كند و تمام معادلات و محاسبات آدم ها و 
خردمندان را زير سؤال می برد! اين اصلی ترين 
نکته ای است كه كتاب قوی سياه سعی در اشاره 

به آن دارد.

این هفت کتاب را بخوانید تا نسخه ی موفقیت را بپیچید!؛

باید متفاوت باشيد
نظریه ی گاو بنفش می گوید: شما باید چیزی به مخاطبتان بدهید که بقیه نداده اند!

به قول" محمد مهدی بهکیش" اقتصاددان و مدرس دانشگاه، مفاهیم اقتصادی باید به زبان ساده 
به مردم آموزش داده شود. حال چه از طریق تلویزیون و سریال های تلویزیونی یا با توسل به 
ادبیات و رمان. اینروزها همه ما دوست داریم کتاب های خوب بخوانیم. اما تا زمانی که این کتاب های خوب 
معرفی و شناخته نشوند کسی هم نمی تواند از آن ها بهره ببرد. ما هم اعتقاد داریم که باید کتاب های خوب 

خواند. با معرفی کتاب های خوب به سمت کتاب و کتاب خوانی تشویق می شویم.

گزارش
گروه   اندیشه

 Franchising صنعت فرانچايز يــا
كه در ايــران بانام زنجيره ای شــناخته 
می شود، تبديل يک كســب وكار بزرگ 
و با مــدل درآمدی اثبات شــده و با همه  
پيچيدگی هايــش، بــه كســب وكاری 
كوچک با الگوهای تکثيرپذير و ساده برای 
پياده سازی است تا سرمايه گذاران خرد و 
متوســط، هم بتوانند ريسک كسب وكار 
را پايين بياورند و هم بــرای هزينه های 
بالاسری بسيار ســنگين برای راه اندازی 
و موفقيت، همچون تبليغات، برندينگ، 
راه اندازی، مسائل حقوقی و قانونی، خدمات 
پس از فروش، منابع انسانی و آموزش، از 
كسب وكار مادر استفاده كنند. در اين مدل 

كسب وكار، فرد لازم نيست
بــه طــور مثــال بــرای موفقيــت در 
رستوران داری، تمام مراحل صفر تا صد كار 
را خود شروع كند و آزمون وخطا كند، بلکه 
می تواند امتياز يک شعبه از يک رستوران 
فرانچايز را خريده يا اجاره كرده و از فرمول 
موفقيت و آموزش های آن استفاده كند. 
در اين روش به علت تجميع بســياری از 
فرآيندها همچون خريد و تامين مواد اوليه، 
آموزش، دكورسازی و نرم افزارها، هزينه ها 
به شکل هنگفتی كاهش  يافته و مديريت 
يک رســتوران، تنها به شــکل مديريت 
پياده سازی الگوهای از پيش تدوين شده 

خود را نشان می دهد. 
امروزه تجارت و رقابت در كشورهای بزرگ 
دنيا اين است كه نه فقط محصولات، بلکه 
فرانچايزها را به كشــورهای ديگر صادر 
كرده اند و فقط حق فرانچايز از يک شعبه 
در كشــور ديگر كه درصــدی از عوايد و 
فروش يک شعبه از فرانچايز است، اثر 3۷ 
به يک بر توازن تجاری يک كشور بر كشور 

ديگر دارد.
صنعــت فرانچايز فقــط در آمريکا، يک 
صنعت با حجم نزديک به يک تريليون دلار 
است كه نزديک به ۱0ميليون نفر را به كار 
گرفته و نزديک به 200 هزار نفر سالانه به 
فعالان آن اضافه می شود. با وجود منافع 
بســيار صنعت فرانچايز برای كشور، اما 
همچنان اين صنعت حجم بسيار كمی از 

اقتصاد ايران را در برمی گيرد. 
نبود استانداردهای لازم، نبود آموزش های 
جهانی، فعال نبودن فرانچايزهای جهانی 
در ايران، ضعف سياست گذاری و حمايت 
دولتی در زمينه   تشــويق به كارآفرينی 
در اين حوزه و از طرفی ضعف در هدايت 
سرمايه های خرد و متوسط به سمت آن، 
بزرگ ترين دلايل عدم رشد كافی صنعت 

فرانچايزينگ در ايران است. 
فعال نبودن فرانچايزهای جهانی در ايران، 
اگرچه باعث شده، علم و تجربه  مديريت 
آن نيز به صورت اجرايــی در اختيارمان 
نباشــد، اما فرصت بزرگی را هم در غياب 
اين فرانچايزها برای كشور، برای توسعه  
فرانچايزهای بومی فراهم كرده است كه 
اگر دير بجنبيم اين فرصت را از دســت 

می دهيم.
كسب وكار زنجيره ای، كسب وكار فرمول ها 
و اســتانداردها و پروســه های از پيــش 
تعيين شده است تا هر سرمايه گذار بتواند، 
بر مبنای آن، الگــوی موفقيت را تکثير 
كند. اكنون نمی تــوان درزمينه صنعت 
جهانی فرانچايز آزمون  و خطا كرد، بلکه 
بايد با استفاده از الگوهای جهانی، ريسک 
ســرمايه گذاری را كاهــش داد و بــرای 
علاقه منــدان به ســرمايه گذاری در اين 

بخش اطمينان خاطر ايجاد كرد.
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 نوسان:با اســتناد به آنچه مراكز رسمي 
آماري از بودجه خانوارهاي كشــور منتشر 
كرده اند، ميانگين درآمد خانوار شــهري 
در سال ۹۸ بالغ بر ۵4 ميليون و ۱00 هزار 
تومان و به  طور ميانگين نيز 4۷ ميليون و 

43۷ هزار تومان هزينه داشته اند. 
در سال گذشــته درآمد روستاييان حدود 
2۹ ميليون و ۷02 هــزار تومان بوده كه از 

اين ميزان 2۶ ميليــون و ۱00 هزار تومان 
آن هزينه شده اســت. با وجود آنکه درآمد 
خانوارهاي شــهري و روســتايي در سال 
۹۸ نسبت به ســال ۹۷ به ترتيب 20.۶ و 
2۷.4 درصد افزايش داشته اما كارشناسان 
معتقدند تضعيف قــدرت خريد و جهش 
تورم به  خصوص پس از بازگشت تحريم ها 
آن قدر شديد بوده كه افزايش دستمزدها 

تاثير چنداني بر سبد مصرفي و معيشتي 
افراد نداشته باشــند و عملا قدرت خريد 
خانوارهاي شــهري بــه ســال ۱3۸0 و 
قدرت خريد روستاييان نيز به سال ۱3۶۸ 

بازگردد. 
مقايســه اعداد و ارقام مربوط به متوسط 
درآمد كارگران و متوســط هزينه ها نشان 
مي دهد كه كارگران همــواره در برقراري 

تعادل ميان هزينه و درآمد مشکلات فراواني 
دارند. اگر ايــن موضوع بــه بيکاري هاي 
گسترده، تعطيلي هاي چند باره و كاهش 
فعاليت هاي توليدي افزوده شود، مشکلات 
كارگران در سال جاري و سال آينده بيشتر 
خواهد شــد. در اين صورت امکان افزايش 
خط فقر وكاهش طبقه دهک درآمدي براي 

كارگران بيشتر مي شود.

گزارش هاي مراکز آماري نشان مي دهد:

مدیران دولتي و شهري، رکوردداران حقوق و مزایا 
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مصطفی قلی خسروی گفت: با توجه به تغييراتی كه در حال رخ دادن است و انتخاباتی كه 
در پيش داريم، حتم بدانيد به ثبات قيمتی نزديک خواهيم شد. وی اضافه كرد: قيمت 
مسکن در هفته های اخير ۱0 تا۱۵ درصد كاهش يافته و همچنان اين روند نزولی ادامه 
دارد. ممکن است در ماه های آينده قيمت مسکن بين ۸ تا ۱0 درصد كاهش يابد البته 
بنده قبلا اعلام كرده بودم ميزان كاهش قيمت 40 درصد خواهد بود كه حداقل شاهد 

اين ميزان كاهش تا پايان سال باشيم.

معاون توسعه بازارهای صادراتی سازمان توسعه تجارت ايران گفت: اين سازمان از پروژه های 
صادراتی مستعد پس از تصويب در كارگروه مركز، حمايت خواهد كرد. مجتبی موسويان در 
بازديد از بندر صادراتی دير در جنوب استان بوشهر گفت: از طريق توسعه بازارهای صادراتی 
ملزم به كمک به صادرات كالا هستيم.مشوق های صادراتی از نظر سازمان توسعه تجارت، 
توجه به زيرساخت ها و گذرگاه های مرزی، برندينگ، آزمايشگاه های صادراتی، افزايش 

بهره وری و حمايت از تجار و بازرگانان برای تسهيل در روند صادرات و رفع موانع است.

 نوسان: ديوان محاسبات چند روز 
پيش گزارشــی از ميزان پرداختی ها 
در شركت های دولتی منتشر كرد كه 
بر اساس آن »بالاترين ميانگين سرانه 
حقوق و مزايای ماهانه در شركت های 
دولتی متعلق به شــركت بازرگانی و 
خدمات صنعتی فــولاد اهواز بوده كه 
بيش از ۵2 ميليــون تومان و كمترين 
ســرانه كه بر مبنــای مصوبات دولت 
است، به شركت سهامی شهرك های 
صنعتی استان هرمزگان با ماهانه 20 

ميليون تومان به ثبت رسيده است. 
تعــداد كل كاركنــان شــركت های 
دولتی،  بانک ها و مؤسســات وابسته 
به دولت 3۶3 هزارو 343 نفر هســتند 
كه يک سوم اين افراد، حقوق نجومی 
دريافت خواهند كرد. ۱2۸ هزارو ۷۱0 
كاركن اين شركت ها برای سال آينده 
حقوق و مزايای متوســط ماهانه 2۶ 

ميليون تومان دريافت خواهند كرد. 
از ۵۷ شركت مندرج در جدول ديوان 
محاســبات نيز 4۷ شــركت حقوق و 
مزايای ماهانه 20 تا 30 ميليون تومان 
به كارمنــدان می دهنــد. همچنين 
هشت شــركت بين 30 تا 40 ميليون 
و دو شــركت 40 تا ۵3 ميليون تومان 

پرداختی دارند«.
جلســات بررســی حداقل دستمزد 
كارگــران در حالی ايــن روزها برگزار 
می شود كه رقم ها به نظر می آيد طبق 
روال ســال های قبل با تورم 20 تا 30 
درصد محاسبه شــود. امسال حداقل 
دستمزد كارگران با احتساب حق اولاد 
و مســکن و... حداكثر به دو ميليون و 
۸00 هزار تومان رســيد در شرايطی 
كه حداقل نياز يک خانوار برای تأمين 
سبد معيشت در همين سال ۹ ميليون و 

۸00 هزار تومان محاسبه شده است.
صرف نظر از اين اختــلاف قابل تأمل 
در ميزان درآمــد و هزينه يک خانوار، 
آنچه باعث تأســف بيشــتر می شود 
بی عدالتــی در توزيع منابع كشــور 
اســت. به طوری كــه طبــق گزارش 
ديوان محاسبات، شركت های دولتی 
به مديران خــود 20 تــا ۵2 ميليون 
تومان به طور متوسط حقوق پرداخت 
می كننــد كــه در برخی شــركت ها 
ميزان دريافتی مديران از اين ميانگين 
بيشتر است. به اين ترتيب بين حقوق 
يک مدير در شــركت دولتی با حقوق 
يک نيروی كار در شــركت خصوصی 
4۹ ميليون و 200 هزار تومان اختلاف 
وجود دارد. از كنار اين جمله البته نبايد 

به همين سادگی گذشت. 

رئيس خانه صمت استان اصفهان در بيان 
آنکه هدفمندی يارانه ها نه تنها هيچ مشکلی 
از مردم حل نمی كند، بلکه باعث زيان و 
آسيب هايی برای توليد و اقتصاد كشور می 
شود، لزوم تنظيم برنامه ای برای دولت توسط 
نهادها و تشکل های بخش خصوصی را مطرح 
كرد.  سيدعبدالوهاب سهل آبادی اظهار كرد: 
در برهه ای قرار گرفته ايم كه بدليل تصميات 
نادرست دولت، قشر حقوق بگير وكارگران 
نه تنها بلحاظ سطح پايين دستمزد دچار 
مشکلاتی شده، بلکه بلحاظ روحی بشدت 
تضعيف شده اند و انگيزه ای برای تلاش ندارند. 

بیشتر آسیب ها به دلیل
بی اطلاعی صنایع است

وی افزود: با توجه به جايگاه خانه صمت 
و ارتباط با همگن های صنعت، انجمن ها 
و كانون ها لازم است برای مسائل صنعت 
ازجمله تامين برق صنايع چاره ای بيانديشيم. 
چون احتمالا مصوبه هايی بدون كارشناسی 
لازم در مورد خريد برق از نيروگاه ها حاكم 
شود كه محدوديت های بيشتری را برای 
تامين برق صنايعی مثل ريخته گری، سيمان 
و نساجی با مصرف بالای برق و  در اصفهان 
از تمركز بالايی نيز برخوردارند، ايجاد كند.  
رئيس خانه صمت ايران، بيشترين آسيب 
ها به اقتصاد و توليد را مربوط به بی اطلاعی 
صنايع و غالبا مردم از وضع موجود دانست و در 
تشريح آسيب های ناشی از يارانه ها و برداشت 
دولت از صندوق هدفمندی يارانه ها، تضعيف 
صنايع، توليد، تعطيلی كارخانه ها، بيکاری 
نيروی كار و نهايتا تضعيف توليد ناخالص ملی 

را اعلام كرد. 

هرگونه وقفه در تولید 
عامل خسارات فراوان

علی ميرمحمد صادقی، عضو هيات مديره 
انجمن صنايع همگن ريخته گری استان 
اصفهان با بيان اهميت فعاليت صنايع ريخته 
گری، از واحدهايی در اين صنعت خبر داد 
كه در مصرف برق، شامل ۵ مگاوات به بالا 
می شوند و مواد قانون در اين زمينه، صنايع 
ريخته گری را به سمت و سوی تهيه برق از 
بازار آزاد سوق می دهد. وی گفت: از آنجايی 
كه بلحاظ وضعيت بحرانی فعلی، مباحث 
است،  روبرو  مشکلاتی  با  تقاضا  و  عرضه 
توليد كننده يا صنايع نمی توانند بطور دقيق 
مديريت مصرف برق خود را مشخص نمايند 
و وقفه در توليد منجربه آسيب و خسارات 
فراوانی می گردد. ميرمحمدصادقی با اذعان 
به اينکه شركت های توزيع و برق منطقه ای 
بعنوان حافظان منافع ملی، برق را از توليد 
كننده )نيروگاه ها( خريداری می كنند و 
در اختيار صنايع قرار می دهند، خواستار 
انديشيدن چار ه ای با استفاده از طرفيت 
های سوبسيد، بازار آزاد و شرايطی كه به 
تامين برق پايدار برای صنايع وابسته به برق 

كمک می كند، شد. 
طبا طبايی كارشناس شركت چدن سازان به 
مباحث ديماند و قرارداد دوجانبه اشاره كرد و 
گفت: متوسط مصرف هرشركتی با هر ميزان 
قرارداد ديماند را كه محاسبه كنيم، بيش از 
۵0درصد نيست و پرداخت از طريق ترانزيت 
و بعنوان ديماند به شركت توليد كننده برق، 
هزينه اضافی برای صنعت است. وی افزود: 
ميزان مصرف برق توسط صاحبان صنايع 
بطور دقيق قابل ارزيابی نيست، همچنين 

امکان خريد برق بصورت روزانه و ساعتی 
وجود ندارد، چون منجربه تحميل هزينه 
های بيشتر به توليدكننده، مشکلات مالی و 

تنظيم فاكتور می شود. 
سيدمحسن پورسعيد، رئيس هيات مديره 
انجمن همگن تخصصی برق و الکترونيک با 
صحبت از مشکلات كاروكارگری، تعطيلی 
كارخانه ها و بيکاری كارگران، يادآور شد: در 
شرايطی كه كشور درگير مشکلات عديده 
ای است، بايد بگونه ای عمل كنيم كه آسيب 
كمتری به توليد وارد شود. اگر مصرف برق 
همراه با سوبسيد و حمايتی از توليد نباشد و 
يا وقفه ای در توليد ايجاد شود، قطعا آينده 
ای برای بازگشت و تداوم توليد وجود نخواهد 
اقارب پرست قائم مقام  ادامه،  داشت. در 
رييس خانه صمت استان با اشاره اينکه برخی 
از صنايع براساس شرايط دسترسی و ميزان 
قيمت برق راه اندازی شده اند، به مطرح 
كردن پرسش هايی در مورد ميزان مصرف 
انرژی در واحدهای توليدی پرداخت و گفت: 
اكنون صنايع، سود اندكی از توليد دريافت 
می كنند در حاليکه با هزينه های مختلفی 
بويژه در مصرف انرژی روبرو هستند. وی 
پرسيد: آيا امکان استفاده از نيروگاه های 
انرژی خورشيدی برای تامين برق در مراكز 

صنعتی وجود دارد؟

بیشترین سوبسید 
در حوزه انرژی ایران 

در ادامه، رسول موسی رضايی، مديرعامل 
حوزه  اصفهان،  ای  منطقه  برق  شركت 
انرژی در ايران را با بيشترين سوبسيد در 
مقايسه با ديگر كشورها عنوان كرد و گفت: 

ريال  ميليارد  حدود ۷0  سال 20۱۸  در 
بعنوان سوبسيد انرژی برق و سوخت های 
فسيلی پرداخت كرديم كه حاكی از رتبه 
اول مصرف انرژی در ايران است. وی اتفاق 
ناخوشايند ديگری در زمينه مصرف انرژی 
در كشور را مربوط به مصوبه ای در سال 
افزايش قيمت  ۱3۸3 دانست كه جلوی 
حامل های انرژی گرفته شد و فقط سالانه 
۱0درصد اضافه می شد كه توقف كاذب در 
افزايش قيمت از يکسو و اضافه شدن انشعاب 
از سوی ديگر موجب وفور مصرف انرژی 
شد. موسی رضايی با اشاره به تصميم دولت 
برای وارد بورس كردن برق مراكزی مثل 
فولاد بمنظور حذف واسطه، گفت: با توجه 
به هزينه ترانزيت و برقراری پل ارتباطی بين 
نيروگاه و مصرف كننده، بايد بنوعی صندوق 
هدفمندی يارانه ها را دور بزنيم. وی، محل 
دريافت يارانه ها را از فروش برق و گاز عنوان 
كرد و گفت: اگر پول وزارت نيرو وارد صندوق 
برای  ما  توان  نشود،  ها  يارانه  هدفمندی 
اجرای شبکه های فوق توزيع و خريد برق از 

بورس افزايش می يابد. 
مديرعامل برق منطقه ای اصفهان، هدف 
وزارت نيرو برای خريد برق از بورس را ايجاد 
بازار رقابتی بين توليدكننده و مصرف كننده 
بيان كرد و افزود: توليدكننده و مصرف كننده 
می توانند با برنامه ريزی اقدام كنند. گردش 
مالی و عدم رسوب پول در صندوق ، بخشی 
از مزايای خريد برق از بورس است. رسول 
موسی رضايی، احداث نيروگاه های متعدد 
غيراقتصادی  اقدامی  و  سنگين  بسيار  را 
مديريت  مهم،  نکته  و گفت:  كرد  عنوان 
اينکه  است.  برای مصرف  ريزی  برنامه  و 
نيروگاه  به احداث  افزايش مصرفی  با هر 
بيانديشيم، منطقی نيست. مخصوصا كه با 
بحران زيست محيطی مواجه هستيم. وی 
افزود: يک نيروگاه هزارمگاواتی حرارتی با 
سوخت فسيلی، به حدود ۶00ميليون دلار 
سرمايه گذاری نياز دارد و با توجه به خطرات 
آلايندگی، كشورها از آن استقبال نمی كنند. 
لزوم تغيير الگو و استفاده از انرژی های پاك را 

بايد دنبال كنيم.
گفت:  اصفهان  منطقه  برق  مديرعامل 
هرچند استفاده از نيروگاه های خورشيدی 
و تشويق به احداث نيروگاه توسط بخش 
نيروگاه  اما  است،  ضروری  خصوصی 
خورشيدی خود نيز يک صنعت وابسته به 
ارز است كه برای صنايع مقرون به صرفه 
نيست و طبق مراحل دستورالعمل فروش 
برق به دولت، پروسه ای است كه مقرون به 
صرفه نيست و هر واحد صنعتی نمی تواند 

به آن بيانديشد.
 مديرعامل برق منطقه ای اصفهان در ادامه 
سخنان خود از تلاش های عبدالوهاب سهل 
آبادی، رئيس خانه صمت در حل و رفع 
مشکلات كار و كارگری ابراز قدردانی نمود و 
گفت: از زمان تصدی ايشان در اتاق بازرگانی 
و در مسئوليت خانه صمت ايران، همواره 
حامی و تسهيل گر در امور توليد و پيگيری 

مشکلات صنايع بوده است.

تصميمات نادرست دولت

حمایت از پروژه های مستعد صادراتیپیش بینی رییس اتحادیه مسکن از آینده قیمت ها
 کاریزما

در نشست صاحبان صنایع و مدیرعامل برق منطقه ای اصفهان در خانه صمت اصفهان مطرح شد: گزارش

تفاوت 49میلیون 
تومانی حقوق 

 چندی پیش رســانه ها خبر دادند که با افزایش ارزش سهام شرکت 
تسلا، ایلان ماسک، مدیر عامل شــرکت های تسلا، اسپیس ایکس، 
سولارسیتی، اســتار لینک و ... ، با عبور دارایی شخصیش از مرز ۱۸۵ 
میلیارد دلار آمریکا، بالا تر از جف بزوس، به مقام ثروتمند ترین فرد دنیا 
دست یافت. در این نوشته قصد دارم نظرم را درباره ی دلایل موفقیت 
آقای ماسک با شــما در میان بگذارم. اینکه چه ویژگی هایی او را به 

ثروتمند ترین مرد دنیا تبدیل کرده است؟
ویژگی اول: سخت کوشی

اگر تا به حال سخنرانی های آقای ماسک را دنبال كرده باشيد، قطعا داستان تاسيس 
اولين شركتش را با همراهی برادرش شنيده ايد. ايشان در كشور آفريقای جنوبی متولد 
شده و دوران كودكی سختی را گذرانده اســت. به دليل علاقه اش به كامپيوتر و بازی 
های كامپيوتری در سن ۱۷ سالگی برای تحصيل به آمريکا می رود. ايلان با پول اندكی 
كه داشته، يک دفتر كار را بجای خانه اجاره می كند و شبها را روی يک نيمکت چوبی 
می خوابد. در همين زمان، به همراه برادرش همزمان با تحصيل در دانشگاه، كمپانی 
zip2 را تاسيس می كنند و با اندك باقيمانده پولشان يک كامپيوتر می خرند. سخت 
كوشی آقای ماسک او را از شخصی كه مجبور بوده روی زمين بخوابد، به يک ميليونر خود 

ساخته تبديل می كند و اين تازه شروع داستان است.
ویژگی دوم: مهندس بودن

خيلی از ما مهندس بودن را صرفا در فارغ التحصيل شدن از يک دانشگاه، در يکی از رشته 
های مهندسی خلاصه می كنيم. اما به نظر من، مهندس بودن يک استعداد و توانايی 
منحصر به فرد است كه به اشخاص اين امکان را می دهد كه ايده هايشان را به واقعيت 
تبديل كنند. مهندسين قدرت تحليل بالايی دارند و می توانند با استفاده از قوانين حاكم 
بر جهان، تئوريات مفهومی را به ساختارهای عملی تبديل نمايند. حالا چرا مهندس 
بودن، به موفقيت ايلان ماسک كمک می كند؟ در پاسخ به اين سوال می خواهم به دو 
دليل اشاره كنم كه يکی از اين دلايل يک دليل كليست كه هميشه صادق است و ديگری 
به پيچيدگی های عصر حاضر مربوط می شود. دليل اول كاملا مشخص است. قطعا وقتی 
شخصی توانايی زيادی در تبديل ايده ها به يک محصول عملی داشته باشد می تواند با 
ايده های خود ارزش افزوده خلق نمايد. دليل دوم، زياد آشکار نيست و به ويژگی های 
ذاتی مهندسين مربوط است. آنها برای حل مسائل پيچيده به دنبال راه حل های ساده 
هستند و در مديريت به تئوری های رفتار گرايانه و كنترل محور پايبندند. شيوه های 

مديريت سنتی، در جهان پيچيده ی امروز، كارآمدی خود را از دست داده است.
ویژگی سوم: مبارزه با ترس از شکست

ايلان ماسک يک وجه تشابه تاريخی با استيو جابز دارد. همه ی شما احتمالا داستان 
اخراج شدن استيو جابز از شركتی كه خود تاسيس كرده بود )Apple( را شنيده ايد. 
قطعا خيلی دردناك است. اينکه مديران بی خرد، پس از تسلط بر شركت ها، خالقان 
شركت را كنار بگذارند، قطعا رنج آور است. ايلان ماسک پس از تاسيس Paypal به 
موفقيت های بزرگی می رسد. اما پس از تسلط Ebay بر سهام Paypal، مديرعامل 
 Paypal ايلان ماسک را به دليل اصرارش بر انتقال زيرساخت های ،Paypal جديد
از يونيکس به مايکروسافت ويندوز، از شــركتی كه خود خلق كرده، اخراج می كند. 

)شکست اول(
ايلان ماسک بلافاصله پس از اين شکست، اســپس ايکس ) SpaceX( را تاسيس 
می كند. ايده اوليه، ايجاد بستری جهت مهاجرت انسان ها از زمين به مريخ است. آقای 
ماسک متوجه می شود كه به دليل انحصاری بودن صنعت ساخت موشک، هزينه تمام 
شده قطعات موشک، 2 درصد قيمت آن در ايالات متحده است و او تصميم می گيرد با 
ساخت موشک، هزينه های سفر فضايی را تا يک دهم آن كاهش دهد. ساخت هر موشک 
برای اسپس ايکس صدها ميليون دلار هزينه داشت. متاسفانه سه بار تلاش برای پرتاب 
موشک های فالکون ۱ توسط اسپس ايکس با شکست مواجه شد. اين يعنی دود شدن 

حدود 300 ميليون دلار از ثروت شخصی ايلان! )شکست دوم، سوم و چهارم(
اما ايلان سر سخت تر از آن بود كه از ترس شکست دوباره، روياهای خود را ناديده بگيرد. 
بلاخره چهارمين تلاش ايلان نتيجه داد و فالون ۱ با موفقيت به فضا پرتاب شد. پس 
از آن ناسا برای اعزام فضانوردان به فضا با اسپيس ايکس چندين قرارداد امضا نمود كه 
نقطه عطفی در فعاليت شركت اسپس ايکس محسوب می شد. در سال 20۱۵ موشک 
فالکون ۹ برای تحقق ايده ی پرواز و فرود موشــک های عمود پــرواز طراحی گرديد. 
آزمايش اين موشک نيز بارها با شکست همراه بود. اما ايلان قوی تر از آن بود كه دست از 

دنبال نمودن اهداف خود بردارد و سرانجام اين ايده را نيز عملی كرد.
در آخرين ماه سال 2020 ميلادی، آزمايش سفينه Starship Sn۹ )سفينه ای كه 
جهت مسافرت انسان ها به مريخ طراحی شده است ( به دليل انفجار در يکی از موتور ها، 
در هنگام فرود با شکست و انفجار مواجه شد اما تلاشهای ايلان همچنان ادامه خواهد 
داشت. شکست ها هميشه ترسناك و دلهره آور هستند. اما آقای ماسک همواره يک 
مبارز در مقابله با ترس از شکست هاست. چرا كه ترس از شکست يکی از مهم ترين 

عوامل بازدارنده در مسير رسيدن به اهداف خواهد بود.

ایلان ماسک
چگونه ثروتمندترین فرد دنیا شد؟
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 نوسان: بر اســاس مليت، اصلی ترين مشتريان 
خانه ماه سپتامبر تركيه، ايرانی ها با خريد ۹0۸واحد 
بودند، ســهمی بيش از ۱۷درصدی از مشــتريان 
خارجی مسکن تركيه. پس از هموطنان، عراقی ها با 
خريد ۸2۶ واحد و روس ها با 44۸ واحد در رده های 
بعدی قرار دارند. البته اشتياق ايرانيان به خريد خانه 
در تركيه اختصاص به ماه ســپتامبر ندارد بلکه از ابتدای سال 2020 اين 
روند ادامه داشته است. بين ماه های ژانويه تا سپتامبر ايرانی ها حدود 4 هزار 
و ۷۱۶ ملک در تركيه خريدند. عراقی ها با 4 هزار و ۱۶۵، روس ها با يک هزار 
و ۸۹۵، افغانستانی ها با يک هزار و 2۷۷ و آذربايجانی ها با ۷۱۱ واحد، ديگر 
مشتريان اصلی مســکن تركيه در اين دوره ۹ماهه بوده اند. فاروق اقبال از 
شركت سرمايه گذاری املاك »نويتا اينترنشنال« در اين خصوص می گويد: 

»تركيه برای ايرانی ها مهم و مکانی امن برای دارايی هايشان است..«

 نوسان: كميســيون تلفيق مجلس در قالب لايحه  
بودجه سال ۱400 مصوب كرده است كه خودروهای 
خارجی موجود در مناطق آزاد با پرداخت حقوق گمركی 
و ثبت سفارش در ســامانه وزارت صمت، امکان ورود 
به سرزمين اصلی را داشته باشــند. آن طور كه مژگان 
خانلو، سخنگوی ســتاد بودجه، می گويد: با پيشنهاد 
مجلس، خودروهای غير آمريکايی مستقر در مناطق آزاد برای تنظيم بازار خودرو 
با پرداخت حقوق گمركی امکان ورود به سرزمين اصلی را دارند؛ اما درآمد حاصل 
از اين مصوبه، كمتر از رقمی است كه مجلس پيش بينی كرده است. كارشناسان 
خودرويی بر اين باورند كه ايده مجلس، نه تنها بازار خودرو را تنظيم نخواهد كرد؛ 
بلکه صرفا هبه ای از سوی مجلس به دارندگان خودروهای خارجی در مناطق آزاد 
اســت؛ زيرا متقاضی برای خودروهای مناطق آزاد را افزايش داده و منجر به رشد 

قيمت خودروهای خارجی موجود در اين منطقه می  شود.

 نوسان: نقشه راه تحقق تجارت 20ميليارد دلاری 
ميان ايران و همسايه غربی ترسيم شد. وزير صنعت، 
معدن و تجارت در ديدار با همتای عراقی خود خواستار 
رسيدن و عملياتی شــدن اين هدف تجاری شد. در 
مقابل وزير تجارت عراق نيز بر گســترش مراودات و 
مناسبات تجاری با ايران به خصوص در حوزه تجارت 
تهاتری تاكيد كرد. همزمان با ديدار مقامات دولتی دو كشور، همتايان دو كشور 
در اتاق بازرگانی هم با يکديگر به مذاكره پرداختند. وزير صنعت، كشورمان در 
ديدار با وزير تجارت عراق، ترسيم نقشه راه برای رسيدن به ظرفيت 20ميليارد 
دلاری تجارت را خواستار شــد. عليرضا رزم حســينی در ديدار با علاء احمد 
الجبوری با بيــان اين مطلب، افــزود: راهبرد وزارت صمــت در حوزه تجارت 
بين المللی صادرات به ۱۵ كشور همسايه است كه ۷0 درصد صادرات ايران به 

اين كشورها در سال جاری بوده است.

  نوسان: فرزاد طلاكش، دبيركل كانون سراسري 
مرغ تخم گذار ايــران گفت: در صورتــي كه طرح 
اجباري شدن عرضه تخم مرغ بسته بندي در كشور 
اجرا شود هر شــانه 30 عددي به قيمت مصوب 3۶ 
هزار تومان به دســت مردم خواهد رسيد. او  با بيان 
اينکه توليد و مصرف تخم مرغ تراز است و كمبودي 
وجود ندارد، اظهار كرد: هر كيلوگــرم تخم مرغ به قيمت 3۵ هزار تومان در 
مرز چذابه خريداري و به عراق قاچاق مي شود كه اين امر در افزايش قيمت 
تخم مرغ در بازار نقش دارد اما بايد توجه داشت كه عوامل مهم و اصلي تري 
نيز در افزايش قيمت اين محصول در بازار نقش داشــته اند. طلاكش اظهار 
كرد: شركت پشــتيباني امور دام در صورتي كه براي چند روز از مرغداران 
سهميه نگيرد، خواهد ديد كه قيمت تخم مرغ در بازار حداقل 2000 تومان 

افت مي كند.

 ایرانیان در صدر مشتریان خانه ترکیهقاچاق تخم مرغ هر شانه ۷0 هزار تومان!هدف گذاری برای توسعه روابط ایران و عراقهبه مجلس به مناطق آزاد

 ها
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صنایع باید برای خرید برق خود از بورس برنامه ریزی کنند

در نشسـت رئیـس خانه صنعـت، معدن و تجـارت ایران و مدیـر عامل برق منطقـه ای اصفهان 
بـا اعضـای هیات مدیـره انجمن هـای بـرق، ریخته گـری و نماینده کارخانه سـیمان سـپاهان 
بمنظور بررسـی مشـکلات صنایع مصرف کننـده برق، لزوم برنامـه ریزی برمبنـای برخورداری 
از بـرق پایـدار و خریـد برق از طریق بورس مطرح شـد. سـیدعبدالوهاب سـهل آبـادی در این 
نشسـت تاکیـد کرد: بدلیـل تصمیات نادرسـت دولت، قشـر حقـوق بگیـر وکارگران نـه تنها 
بلحـاظ سـطح پاییـن دسـتمزد دچار مشـکلاتی شـده، بلکـه بلحـاظ روحی بشـدت تضعیف

شده اند و انگیزه ای برای تلاش ندارند. 
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حميدرضــا عظيميــان در مــورد كاهش 
تأمين گاز موردنياز در اين شــركت گفت: 
مصرف گاز فولاد مباركه در شــرايط عادی 
روزانه ۱0 ميليون مترمکعب است، ولی در 
شرايط فعلی، به علت سرما، نصف اين ميزان 
توسط شــركت گاز تأمين می شــود و اين 
باعث كاهش توليد در فولاد مباركه شــده 
اســت. عظيميان علت اين كاهش توليد را 
عدم امکان جايگزينی ســوخت های ديگر 
به جای گاز طبيعی در واحدهايی مانند واحد 
احيا مستقيم برشمرد و گفت: در اين زمينه 
با مقام های اســتانی و كشــوری مذاكراتی 
صورت گرفته تا از كاهش چشمگير توليد 
به دليل كاهش گاز موردنياز در فولاد مباركه 

جلوگيری شود. 

تابع تصمیمات دولت هستیم
وی در مورد قيمت ورق گفت: ما در تعيين 
قيمت ورق صددرصد تابع تصميمات دولت 
هستيم و شركت فولاد مباركه در اين حوزه 
منافع خاصی ندارد. تا مردادماه كه ســتاد 
تنظيم بازار اجازۀ فروش محصولاتمان را در 
بورس و همچنين در قالب سيستم مچينگ 
داد، مــا طبق اين روش پيــش می رفتيم و 
زمانی كه نحــوۀ فروش جديد اعلام شــد، 
وزارت صمت تصميم گرفت همۀ محصولات 
ما در بورس عرضه شود. حتی تختال برای 

اولين بار در بورس به فروش رسيد. 
فولاد مباركه همچنان تابع اين تصميمات 
است و دستورالعمل های جديد را دقيقا اجرا 
كرده و در اين خصوص تخلفی نکرده است. 
عظيميان در ادامه گفت: در چند هفتۀ اخير، 
مجلس هم با هدف آرامش بازار فولاد طرحی 
آماده كرده، ولی ما معتقديم اگر هر بخش به 
مسئولين اصلی آن سپرده شود، خودشان 

بهتر می توانند بازار را كنترل كنند.
عظيميان دربارۀ مشــکل عدم تأمين نياز 
مصرف كننــدگان فولاد گفــت: اينکه چرا 
فولاد به دســت مصرف كننــدگان واقعی 
نمی رســد ســؤال ما نيز هســت، زيرا ما 
2۵ ميليون تــن محصولات فــولادی در 
كشــور توليد می كنيم و بــا آنکه مصرف 
داخلی فقط ۱۶ ميليون تن است، اين بازار 
همچنان آشــفته اســت. عدم تأمين نياز 
مصرف كنندگان نشان از اخلال در مديريت 
مصرف است، نه توليد. ما محصولمان را در 
بورس تحويل می دهيم و حتی حمل ونقل 
هم با خريدار است. اتفاقات بعد از توليد در 
حيطۀ مســئوليت فولاد مباركه به عنوان 

توليدكننده نيست. البته تلاش هايی از سوی 
مجلس و دولت صورت گرفته و بايد ببينيم 

نتيجه در نهايت چه خواهد شد. 
عظيميان در پاسخ به نحوۀ تأمين سهميۀ 
شــركت ها گفت: وزارت صمت بر اســاس 
ســامانۀ »بهين يــاب«، برای هر شــركت 
ســهميه ای تعيين می كند. اگر شخص يا 
شــركتی در بورس خريد كند، ما به ميزان 
آن خريد، محصول تحويل می دهيم و اينکه 
سهميۀ شركتی افزايش يا كاهش يافته به 
فولاد مباركه ارتباطی ندارد. تهيۀ فهرست 
سامانۀ بهين ياب و به روزرسانی آن در اختيار 

وزارت صمت است.

پروژه گوره-جاسک 
از افتخارات فولاد مبارکه 

مديرعامل فــولاد مباركه درمــورد طرح 
بومی سازی توليد اســلب گازترش گفت: 
اين پروژه توسط معاونت بهره برداری فولاد 
مباركه طراحی شــد و با كمــک دو گروه 
مشــاوران رومانيايی و كارشناسان مجرب 
وزارت نفت، در اقدامی ســه جانبه در سال 

گذشته به موفقيت نهايی رسيد. 
ما توانستيم برای اولين بار اسلب گازترش در 
كشورمان توليد كنيم تا دستور مقام معظم 
رهبری برای پروژۀ استراتژيک گوره-جاسک 

به طول هزار كيلومتر به سرانجام برسد. 
حميدرضا عظيميان در اين خصوص افزود: 
تاكنون ۹۵ درصد از پروژۀ خط لولۀ انتقال 
نفت از گوره به جاسک اجرايی شده و تا اواخر 
امسال يا اوايل ســال آينده به بهره برداری 
خواهد رسيد. به سرانجام رسيدن اين پروژه 
با مشاركت تأثيرگذار فولاد مباركه يکی از 

افتخارات اين شركت است.
عظيميان در ادامه يادآور شد: توليد اسلب 
گازترش برای شركت فولاد مباركه چندان 
اقتصادی نيست، اما ازآنجاكه در نظر گرفتن 
وظايف ملی و حاكميتــی جزو اولويت های 
فولاد مباركه اســت، در اين پروژه و توليد 

تختال های موردنياز مشاركت داشته ايم. 
مديرعامل فولاد مباركه در پاســخ به سؤال 
يکی از خبرنگاران حاضر در نشست خبری 
دربارۀ جايگاه فولاد مباركه در صنعت فولاد 
كشــور گفت: فولاد مباركه تمام حلقه های 
زنجيرۀ توليد را در اختيار دارد و ما در خانوادۀ 
فولادسازان كشور، به چشم رقيب به يکديگر 
نگاه نمی كنيم. همۀ ما اجزای كشــور ايران 
هستيم و بايد سعی كنيم با هم افزايی كشور 

را به مرتبه های بلندتری برسانيم.

نگاه های متعصبانه 
به صلاح ما نیست

مديرعامل فولاد مباركه در ادامه گفت: ايران 
در ســال ۱3۵۷ با يک ميليون تن توليد و 4 
ميليون تن واردات در جايگاه 3۵ توليد فولاد 
جهان قرار داشــت. قطعا اگر همکاری همۀ 
دولت ها و مديران كشــوری و استانی نبود 
نمی توانستيم بعد از 40 سال به مقام دهم دنيا 
و به اين حجم توليد برسيم و بتوانيم بين ۹ تا 
۱0 ميليون تن صادرات انجام دهيم. اين اتفاق 
با همدلی و همــکاری رخ داده و تکرار اخبار 
مقايسه ای بين استان ها با نگاه های منطقه ای 
و متعصبانه به صلاح وحدت و امنيت ملی ما 

نيست. 
مديرعامل فــولاد مباركه با اشــاره به بومی 
بودن كاركنان اين شــركت گفــت: تقريبا 
همۀ كاركنان فولاد مباركه بومی هســتند. 
همين طور در شركت های ديگر در خراسان، 
هرمــزگان و چهارمحــال و بختيــاری نيز 
همين طور است. شــايد تنها تيم مديريتی، 
يعنی در حد مديرعامل يا اعضای هيئت مديرۀ 
بعضی از شــركت ها بومی نباشــند كه در 

انتخاب آن ها صلاحيت فردی ملاك است.

تولید اسلب ۳۰۰ میلیمتری
شاهکار دیگر فولاد مبارکه

عظيميان در زمينۀ توليد محصولات جديد 
در اين شركت گفت: توليد فولاد مباركه در 
يک حركت گروهی در تمام سال ها رو به جلو 
بوده است. در زمينۀ توسعه و اجرای پروژه ها 
هم هميشــه پيشــرو بوده و در حال حاضر 
نزديک به ۹ پروژه به مبلغ ۵0 هزار ميليارد 
تومان در دســتور كار دارد. توليد محصول 
جديد يکی از مواردی است كه ما بر آن تأكيد 
داريم. فــولاد مباركه يکی از شــاهکارهای 
خود را به بازار عرضه كرد و بــرای اولين بار 
در ايران اسلب با ضخامت 300 ميلی متر در 
فولاد مباركه توليد شــد. اين كار با طراحی 
قالب خاص و تغييــرات و ابداعاتی در بخش 
خنک كن و ديگر بخش ها توســط كاركنان 
اين مجتمع صورت گرفت. نکتۀ مهم ديگر 
درخصوص توليد اين اســلب ايــن بود كه 
ما قبل از تحريم ها با شــركت های خارجی 
قرارداد بســته بوديم كه روی ماشين های 
ريخته گری ۱ تا 4 فولاد مباركه اصلاحاتی 
انجام شــود تا بتوانيم فولاد با ضخامت های 
بيشــتر توليد كنيم؛ بنابراين با اين رخداد 
ما ديگر بــرای اصلاح ماشــين ها به منظور 
افزايش ضخامت اسلب، نيازی به شركت های 

خارجی نخواهيم داشت و دانش آن را كاملا 
بومی كرده ايم.

از پرسش نمایندگان 
استقبال می کنیم

مديرعامل فولاد مباركه در پاسخ به سؤالات 
مطرح شده توسط يکی از نمايندگان مجلس 
در ماه های اخير گفت: آقای موسوی لارگانی 
مثل همۀ نمايندگان مجلس حق پرسش و 
تحقيق راجع به تمام مســائل كشور را دارند 
و می توانند از ظرفيت قانونی شــان استفاده 
كنند. ما به اين سؤال ها پاسخ داده ايم. ايشان 
درخواست تحقيق و تفحص دادند كه البته 
حق قانونی ايشان است. ما هم اعلام كرديم 
اگر مجلس بخواهد تحقيق و تفحص كند، 
ما از آن استقبال می كنيم. ما آمادگی كامل 
داريم كه با هزينۀ مجلس، يــک بار ديگر از 
فولاد مباركه حسابرسی  شود و اگر احتمالا 
اشکالاتی در آن وجود داشته باشد، برای بهتر 

شدن كار به ما گفته شود. 
وی در ادامه افزود: اين مــوارد در واقع ايراد و 
اشکال است، نه تخلف مجرمانه. ما چند ماه 
پيش از اين هم در اطلاعيه ای اعلام كرديم 
هركس از هرگونه تخلف مجرمانه ای در هر 
سطحی از فولاد مباركه مطلع است در اسرع 
وقت آن ها را در اختيار نهادهای نظارتی قرار 
دهد. هيچ كس هم در قانون استثنا نيست. اگر 
كسی چنين تخلفی مشاهده كرد، بايد اعلام 

كند و ما هم پاسخگو خواهيم بود. 
عظيميان خاطرنشــان كرد: چيــزی كه تا 
الآن ما ديده ايم و منتشر شده تخلفی نبوده 
كه نياز بــه دخالت دســتگاه های امنيتی و 
قضايی و قانونی باشــد. درواقع مواردی بوده 
كه به نظر دوستان تخلف رسيده است. البته 
انعکاس خارجی اين موارد برای فولاد مباركه 
مشکلاتی ايجاد می كند، ولی بايد اين موضوع 
را از دوستانی كه اين موارد را مطرح كرده اند 
پرسيد. به عنوان مثال، وقتی فولاد خوزستان 
در يــک اقدام اشــتباه يکــی از خريدهای 
الکترودشان را شفاف سازی كردند، به فاصلۀ 
دو هفته مايک پومپئــو وزير خارجه آمريکا 
تحريم های جديدی را برای فروشــندگان، 
تأمين كنندگان مالی، حمل ونقل، بندرها، 
باربری و... ايجاد كرد. ما به همکارانمان گفتيم 
شــما به جای شــفافيت، ناخواسته به همه 
لطمه زديد. بايد در نظــر گرفت كه مواردی 
كه مطرح می شود توســط دشمنان رصد 

می شود.

رصد آلایندگی ها 
توسط محیط زیست

مديرعامل فولاد مباركه در پاسخ به سؤالی 
در خصوص ســهم فولاد مباركه در زمينۀ 
كاهش آلايندگی و حمايت از محيط زيست 
گفت: فولاد مباركه جزو شركت هايی است 
كه ميزان آلاينده ها در آن به صورت آنلاين 
رصــد می شــود و تجهيزاتی كه ســازمان 
محيط زيســت در نقاط مختلف شــركت 
نصب كرده اطلاعــات را به صورت برخط به 
سازمان محيط زيست تهران ارسال می كند. 
ما هم از اين نظارت قوی بســيار خرسنديم 
و اين گونه نيســت كه ما خودمان اطلاعات 
را به سازمان محيط زيســت بفرستيم. اين 
سازمان خودش روزانه اطلاعات را می گيرد. 
ما ســرمايه گذاری های زيادی در خصوص 
كنترل آلاينده ها در فولاد مباركه انجام داديم 
و حدود هــزار ميليارد تومان طی ده ســال 
گذشــته در اين بخش هزينه شده است. ما 
همچنين هزينه های زيادی برای بازچرخانی 
و تصفيۀ آب انجام داديم و به اين ترتيب هم 
مصرف آب را كم كرديم هم جلو آســيب به 
منابع زيرزمينی را گرفتيم. فضای سبز وسيع 
فولاد مباركه و مجموعــه فعاليت هايی كه 
انجام می دهيم در راستای دغدغه اين شركت 

درزمينۀ حفظ محيط زيست است.

گزارش

  گزارش

 نوسان:رئیس ســازمان پدافند 
غیرعامل کشور با اهدای لوح تقدیر 
مدیرعامل  مهندس عظیمیان،  به 
شـرکت فولاد مبارکه،از تلاش های 
رعایـت  درخصوص  این شـرکت 
دســتورالعمل های حوزۀ پدافند 

غیرعامل قدردانی کرد.
در پی دريافت اين لوح تقدير، دبير كميتۀ 
پدافند غيرعامل و مدير حراســت فولاد 
مباركه در تشــريح اقدامات فولاد مباركه 
در اين حوزه گفت: پيشبرد اهداف دفاعی 
و پايداری همگام با رونق و جهش توليد در 
شركت فولاد مباركه موجب موفقيت اين 
مجموعه در بخش پدافند غيرعامل كشور 
شده است. خوشبختانه با تدابير خردمندانه 
و همت والای مديريت و كاركنان شركت 
كه رزمندگان جبهۀ صنعت محســوب 
می شوند، تمامی سياست ها، برنامه ريزی ها 
و هدايت سازمانی در اين زمينه مطابق با 
معيارهای امنيت ملی و مؤلفه های دفاعی 
كشور تنظيم شده و همچنين ملاحظات 
فنی و مهندســی پدافنــد غيرعامل در 
طرح ها، عمليات اجرايــی و بهره برداری 
فرايندهای توليد تحقق يافته است تا اين 
سرمايۀ بزرگ را در برابر تهديدهای طبيعی 
و آنچه ساختۀ دست بشر اســت، آماده و 

مصون نگه دارد.
كريــم فخــارزاده در خصوص ســاختار 
كميتۀ پدافند غيرعامل در فولاد مباركه 
اظهار داشــت: در اين ساختار مديرعامل 
و عالی ترين مقام سازمان به عنوان رئيس 
كميته، مدير حراست به عنوان دبير و تمامی 
معاونان به همراه مدير بهداشت حرفه ای و 
محيط زيســت )HSE( و فرمانده بسيج 
كارخانه به عنوان اعضای كميته حاضرند. 
همچنين ايــن ســاختار دارای يک نفر 
كارشناس مديريت در مقام هماهنگ كنندۀ 
درون و برون سازمانی است كه مسئوليت 
پيونددهی و هم افزايی قرارگاه ها و كارگروه 
تخصصی پدافنــد غيرعامــل )در حال 
تشکيل( با سلسله مراتب بالادستی كشوری 

را به عهده دارد.
وی دربارۀ آنچه اهميــت توجه به پدافند 
غيرعامل را در فولاد مباركــه دوچندان 
می كند، گفت: فولاد مباركه مولود انقلاب 
اسلامی است و در شرايط بسيار سخت در 
دوران جنگ و تحريم ساخته شده است. 
امروز حفظ فولاد مباركه از اهداف اصلی 

پدافند غيرعامل است. 
مدير حراســت فولاد مباركــه در ادامه 
خاطرنشان كرد: بحران و جنگ به عنوان 
عوامل هميشــه حاضر در حيات بشری، 
تدابير و اقدامات كشــورهای پيشــرفته 
پس از جنگ جهانی اول در بخش پدافند 
غيرعامل، شرايط استراتژيک خاورميانه و 
كشور در منطقه و جهان، تأكيد رهبر معظم 
انقلاب اسلامی بر بخش پدافند غيرعامل 
و حفاظت از زيرســاخت های كشــور از 

مهم ترين عوامل هستند. 
از ديگر عواملی است كه باعث شده فولاد 
مباركه همواره اجرای دستورالعمل های 
پدافند غيرعامــل را لازم الاجرا بداند می 
توان به اين موراد اشــاره كرد: اســتقرار 
شركت فولاد مباركه در رديف تهديدات 
و تحريم های دشمن، نقش ويژه و جايگاه 
عالی شــركت در عرصۀ داخلی و خارجی 
صنعت فولاد، اهميت فولاد مباركه به عنوان 
مولود انقلاب اسلامی و يکی از مهم ترين 
زيرساخت های اقتصادی و توليدی كشور، 
تأكيد رئيس هيئت عامل سازمان ايميدرو 
در بخش پدافند غيرعامل و تأكيد مديريت 

عالی شركت در اين حوزه.

industry

در آســتانۀ ۲۳ دی مــاه، ســالروز افتتــاح شــرکت فــولاد مبارکــه، نشســت خبــری مدیرعامل شــرکت 
فــولاد مبارکــه بــا حضور بیــش از پنجــاه نفــر از اصحــاب رســانه برگــزار شــد. حمیدرضــا عظیمیان، 
مدیرعامــل شــرکت فــولاد مبارکــه، در ایــن نشســت خاطرنشــان کــرد: امســال قصد داریــم بــه رکــورد ۷.۲ میلیون 
تــن تولیــد در خــود شــرکت فــولاد مبارکــه به عنــوان شــرکت مــادر در گــروه فــولاد مبارکــه دســت پیــدا کنیــم 
و اگــر محدودیــت گازرســانی موجــود بــه درازا بینجامــد، دســت یابی بــه ایــن هــدف دور از دســت خواهــد بــود. 

عظیمیــان اضافــه کــرد: از حــق پرســش و پاســخ  و ظرفیت هــای قانونــی مجلــس اســتقبال می کنیــم.

طبق اعــلام وزارت خزانه داری آمريکا و پيــرو خبری كه لحظاتی پيــش وزير امور 
خارجه آمريکا اعلام نمــود، مهندس حميدرضا عظيميــان مديرعامل فولاد مباركه 
توسط ايالات متحده تحريم شد.پيش از اين شركت فولاد مباركه چهارمرحله توسط 
آمريکاتحريم شده بود و اين بار مســتقيماً مديرعامل فولاد مباركه مورد تحريم واقع 
شده است.طبق آمار جهانی فولاد مباركه در سال 2020 با رشد توليد نسبت به سال 

قبل همراه بوده است.

انتقام آمریکا از فرمانده جبهه صنعت فولاد
معاون بهره برداری شركت فولاد مباركه در جلسۀ كميتۀ حفاظت فنی و بهداشت كار فولاد 
مباركه كه با حضور مديران ارشد و مديران نواحی توليدی و پشتيبانی برگزار شد، وجود 
سيستم بازرسی اثربخش و كارآمد را موجب ارتقای ايمنی شركت دانست. مختار بخشيان 
بازرســی تجهيزات در خطوط توليد را بااهميت خواند و افزود: اجرای دستورالعمل های 
ايمنی و رديابی عدم انطباق ها در خط توليد از مؤلفه های اصلی دست يابی به نتايج مطلوب 

ايمنی است.

ارتقای ایمنی با استفاده از سیستم بازرسی کارآمد

تقدیر از حوزه 
پدافند غیرعامل 

مدیرعامل فولاد مبارکه در نشست خبری اعلام کرد:

استقبال از تحقيق و تفحص
امسال قصد داریم به رکورد ۷.۲ میلیون تن تولید در شرکت مادر گروه فولاد مبارکه دست یابیم

 نوســان: با اتکا بر دانش و همت مدیریت، کارکنان و کارشناسان 
فولاد مبارکه و بــا هدف تأمین حداکثری محصــولات موردنیاز 
لوله های انتقال نفت و گاز، برای نخســتین بار در کشور، تختال با 

ضخامت ۳۰۰ میلی متر تولید شد.
معاون بهره برداری شركت فولاد مباركه با اشاره به مزيت های اين نوع محصول 
در گفت وگو با خبرنگار فولاد گفت:در دو سال اخير با توليد تختال های ويژۀ 
توليد لوله های محيط نفت و گازترش به اين نتيجه رســيديم كه اگر بتوانيم 
ضخامت تختال را در ماشــين ريخته گری شــمارۀ۵ افزايش دهيم، بخشی 
از نگرانی ها و مشــکلات كيفی كه بعضا در تختال ها وجــود دارد، با افزايش 

ضخامت به صورت طبيعی رفع خواهد شد.
مختار بخشيان با تأكيد بر اينکه بســياری از عيوب داخلی تختال ها، ازجمله 
ترك های ريز يا جدايش، در زمان نورد مشخص می شوند، افزود: طبيعی است 
كه هرقدر ما ضخامت را بيشتر كنيم بعد از انجام عمليات نورد، به دليل اينکه 
بايد ضخامت بيشتری كم شود، اين عيوب برطرف می شوند. وی با بيان اينکه 
دانش و تجربۀ اين كار كاملا بومی است تصريح كرد: اين دستاورد خبر خوبی 
به ويژه برای صنايع نفت و گاز كشــور و پروژه های آتی خواهد بود. از اين پس 
كشور ما به راحتی می تواند اين نوع تختال را توليد كند و اگر نگرانی يا ترديدی 
در زمينۀ پروژه های نفتی و گازی وجود داشته باشد، از اين پس به طور كامل 
برطرف خواهد شد. به گفتۀ بخشيان، بخشی از اين تختال ها بايد برای انجام 
عمليات نورد به شركت اكسين اهواز منتقل شــود تا پس از عمليات نورد، به 
انواع ورق موردنيــاز در توليد لوله ها و مخازن نفــت و گاز تبديل گردد و اين 
دستاورد خبر خوبی برای صنعت فولاد و لوله كشــور است. وی هدف اصلی 
از اين اقدام را افزايش كيفيت و اطمينان از دســت يابی به كيفيت مطلوب در 
محصولات مورداســتفاده در صنعت نفت و گاز عنوان كــرد و افزود: در كنار 
اين اقدام، دانش فنی توليد اين محصولات در كشور نهادينه و زمينۀ افزايش 

كميت محصول با افزايش دبی متريال فراهم شد.

دستاوردی که شایستۀ قدردانی است
معاون بهره برداری فولاد مباركه گفت: اين دســتاورد با همکاری بخش های 
مختلف از جمله كاركنان توليد، تعميرات، تعميرگاه مركزی، واحد متالورژی 
و روش های توليد و امور مهندســی با محوريت تيم ريخته گری به سرانجام 
رسيد و شايستۀ قدردانی است.در همين خصوص مدير ناحيه فولادسازی و 
ريخته گری مداوم شركت فولاد مباركه گفت: يکی از رسالت های شركت فولاد 
مباركه در سال های گذشته تأمين حداكثری نيازهای داخلی و تنوع در زمينۀ 
محصولات فولادی بوده اســت. در همين زمينه، متخصصان شركت فولاد 
مباركه با توجه به اعلام نياز كشور به توليد تختال با ضخامت 300 ميلی متر، بر 
آن شدند كه مقدمات لازم را برای توليد اين محصول فراهم آورند و طی يک 
پروژۀ تخصصی شش ماهه، توليد اين محصول را كه تاكنون در كشور صورت 

نگرفته به سرانجام برسانند.
غلامرضا سليمی افزود: در راستای اجرای اين پروژه، تيمی از كارشناسان داخلی 
شركت تشکيل و هر گروه در زمينه های تخصصی خود شروع به فعاليت كرد و 
نتيجۀ اين تلاش توليد تختال با ضخامت 300 ميلی متر در فولاد مباركه بود.

وی در ادامه گفت: نظر به اينکه ماشــين ۵ ريخته گری طبق طراحی اوليه، 
حداكثر توانايی توليد تختال با ضخامت 2۵0 ميلی متر را داشــت، اقدامات 

اصلاحی و تغييرات موردنياز برای ارتقای ظرفيت اين ماشين صورت گرفت.
سليمی ضمن قدردانی از زحمات همۀ همکارانی كه در اين زمينه همکاری 
كردند، خاطرنشان كرد: در شــروع اين پروژه، چالش های متعددی ازجمله 
موارد توليدی، مکانيکی و برق و ابزار دقيق پيش روی ما قرار داشت، اما به ياری 
خداوند و تلاش های خالصانۀ همکاران متخصص واحد ريخته گری، همۀ اين 

موارد رفع و محصول نهايی توليد شد.

اثر پارامترهای مختلف
مدير ريخته گری مداوم فولاد مباركه نيز با اشاره به اقدامات صورت گرفته در زمينۀ 
توليد اين محصول گفت: در پروســۀ ريخته گری پيوستۀ تختال در ماشين های 
ريخته گری، پارامترهای فراوانی تأثيرگذار است. نکتۀ مهم در اين زمينه محاسبۀ 
جدول های مربوط به خنک سازی اوليه و ثانويۀ ماشين ريخته گری و محاسبۀ دقيق 
نقطۀ انجماد با توجه به تغيير ضخامت تختال است كه كليۀ موارد فوق به صورت 

كاملا تخصصی محاسبه و انجام شد.
قاســــم خوشـــدل پور افــــزود: گروه مکانيک نيز محاسبــــۀ جدول گپ 
سگمنــت ها بر مبنای ضخامت 300 ميلی متر را بر عهده داشت و با محاسبات 
دقيق و تغيير در سيســتم های هيدروليک، فشــار هيدروليکی لازم برای توليد 
اين محصول را فراهم ســاخت. در ادامه نيز با تهيۀ نقشه و پيگيری ساخت سری 
شمش بدلی جديد اين مورد را رفع كرد.رئيس توليد و تعميرات ماشين شمارۀ ۵ 
ريخته گری نيز در ادامه خاطرنشان كرد: با توجه به اينکه ماشين ريخته گری شمارۀ 
۵ برای حداكثر ضخامت 2۵0 ميلی متر طراحی شده بود چالش اصلی پيش روی 

تيم برق و ابزار دقيق محاسبۀ نيروی گشتاور لازم جهت حركت تختال بود.
محمد فخــری در ادامه گفت: به دليل عمودی بودن قوس ماشــين ريخته گری 
شمارۀ۵ و تغيير مداوم شــيوۀ كاری موتورهای سگمنت های ماشين از موتوری 
به ژنراتوری و درگيــری بيش ازپيش مقاومت های حالت ترمــزی در درايوهای 
الکتريکی و به تبع آن پارامترهای الکتريکی موتورهای سگمنت های خط و قابليت 
هماهنگی و بالانس نيروی گشتاور اعمال شــده به نقاط مختلف را طلب می كرد

 كه با انجام فعاليت های مداوم كارشناسی، پياده سازی شــرايط مذكور با دانش 
بومی كارشناسان واحد ريخته گری در نهايت، امکان توليد تختال با ضخامت 300 

ميلی متر فراهم شد.

تولید تختال با ضخامت
 300 میلی متر در فولاد مبارکه

برای نخستین بار در کشور انجام شد:

گزارش
گروه صنعت
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وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعی گفت: مركز پژوهش های تأمين و كار با همکاری 
نمايندگان شورای كارگری و كارفرمايی كميته دستمزد شورای عالی كار از چند ماه 
پيش مذاكراتی را برای بررسی پرداخت منطقه ای، بخشی و موضوعی حقوق و مزايای 
كارگران داشته اند. محمد شريعتمداری، اضافه كرد: نتيجه مذاكرات حاكی از اين است 
كه زيرساخت های لازم برای اجرای اين قانون فراهم نيست. تعيين دستمزد كارگران 

برای سال ۱400 متکی به موضوع پرداخت منطقه ای و مزدی نمی تواند باشد.

سخنگوی كميسيون اقتصادی مجلس گفت: تحقيق و تفحص از فولاد مباركه جزو اقدامات 
اولويت دار كشور در شرايط كنونی نيست و شايد امروز تحقيق و تفحص از شركت پلی 
اكريل نسبت به فولاد مباركه در اولويت باشد. مهدی طغيانی، اظهار كرد: تحقيق و تفحص 
پروسه ای زمانبر و پرهزينه است، اما به نظر می رسد نگاه نمايندگان امضاكننده طرح تحقيق 
و تفحص از فولاد مباركه در خصوص اداره اين كارخانه است، با اين وجود اميدواريم پشت 

پرده اين طرح مباحث سياسی نباشد.

اولویت تحقیق و تفحص از پلی اکریل بر فولاد مبارکه تعیین دستمزد کارگران به صورت منطقه ای نیست
  بازارشناسی

 نوســان:تحریم های ظالمانه آمریکا علیه ایران موجب شد، عملًا 
درآمدزایی به ویژه تامین ارز مورد نیاز کشــور از محل فروش نفت 
کاهش چشــمگیری پیدا کند که چالش ها و بحران های خود را به 
دنبال داشت، اما صنعت فولاد و پتروشــیمی در این برهه به یاری 

دولت آمدند .
علی احمديان رئيس هيات مديــره ذوب آهن اصفهان در گفتگو با خبرگزاری 
فارس  اظهار داشــت: تحريم های ظالمانه آمريکا عليه كشــورمان موجب شد 
عملاً درآمدزايی به ويژه تامين ارز مورد نياز كشور از محل فروش نفت كاهش 
چشمگيری پيدا كند كه چالش ها و بحران های خود را به دنبال داشت اما صنعت 
فولاد و پتروشيمی در اين برهه به ياری دولت آمدند. وی افزود: اين ياری به اندازه 
ای بود كه رئيس جمهور در سخنان خود از صنايع فولاد و پتروشيمی به عنوان 
خط مقدم جنگ اقتصادی نام برد كه به موقع ارز خود را برگردانده اند و اگر دولت 
افتخار می كند كه در برابر آمريکا، تحريم و فشار خارجی ايستاده است، حاصل 

اين  كمک و تلاش است.
احمديان با اشاره به اين كه در اين بين صنعت فولاد با وجود مشکلات ناشی از 
تحريم در صادرات فعال بود و حتی شــركت هايی ماننــد ذوب آهن اصفهان 
به جهت بازگرداندن كامل و سريع ارز ناشــی از صادرات خود مورد تقدير بانک 
مركزی نيز قرار گرفتند، افزود: اگر تحريم نتوانست مانع صادرات فولاد شود اما 
خود تحريمی كار خود را كرد و در قالب شــيوه نامه جديد برای عرضه و فروش 
محصولات فولادی از سوی وزارت صمت وارد عمل شد تا واحد های فولادی با 

چالش های جدی در اين خصوص مواجه شوند .
رئيس هيات مديره ذوب آهن اصفهان تصريح كرد: اين مجتمع عظيم صنعتی 
جهت تامين زغال خارجی و كک و همچنين تجهيزات خود نياز مبرم به ارز دارد 
و اين ارز را از طريق صادرات تامين می كند و لذا مشکلات پيش آمده در صادرات 
اين شركت می تواند توليد و اشتغال در اين شركت را با بحران مواجه سازد. وی 
افزود : كاهش صادرات برای تمام واحدهای فولادی چالش ايجاد می كند اما بر 
ذوب آهن اثر بيشتری دارد و می تواند بحران زا باشد . اين اثر بيشتر ناشی از عدم 
برخوردای اين شــركت از يارانه انرژی است . در واقع ذوب آهن اصفهان با شيوه 
كوره بلند ، فولاد توليد می كند و بخشی از انرژی خود را كه سهم عمده آن كک 

است با قيمت های جهانی خريداری می كند .
رئيس هيات مديره ذوب آهن گفت : اين شركت برای تامين كک مورد نياز خود 
، بايد زغال خارجی خريداری كند تا با زغال داخلی كه كيفيت مطلوب ندارد ، 
تركيب كرده و انرژی مورد نياز كوره بلند خود را تامين نمايد . لذا عدم تامين ارز 
لازم برای خريد زغال خارجی ، امکان استفاده از زغال داخلی را نيز از بين می برد 
واين امر اشتغال ۱۷ هزار نفر در معادن زغال سنگ استان های كرمان ، سمنان 
و مازندران را به خطر می اندازد و تبعات سياسی ، اجتماعی و امنيتی زيادی به 
همراه خواهد داشت. احمديان با اشاره به راه اندازی قريب الوقوع كوره بلند شماره 
يک اين شركت با ظرفيت سالانه ۸00هزارتن در سال جهش توليد ، گفت : راه 
اندازی اين كوره به همراه توليد محصولات مهمی همچون ريل ، چشم انداز خوبی 
برای اين شركت ترسيم نمود اما عدم تامين ارز مورد نياز ذوب آهن برای واردات 
زغال و كک ، اين كوره بلند را با چالش تامين مواد اوليه مواجه می سازد. وی افزود 
: هم اكنون پروژه های توسعه حمل و نقل ريلی كشور كاملاً وابسته به توليد ريل 
ذوب آهن هستند و حتی اخيراً امکان صادرات اين محصول نيز فراهم شد اما اگر 
ارزی برای تامين تجهيزات لازم نداشته باشيم ، كارگاه توليد ريل نيز با چالش 

مواجه می شود .
اين مقام مســئول ذوب آهن با اشــاره به موفقيت های اخير اين شــركت در 
صادرات محصولات خود گفت : اين مجتمع عظيم صنعتی در كنار تامين نياز 
داخل ، موفق شده با شناســايی بازارهای جديد ، ۵0 درصد محصولات خود را 
صادر كند  اما اين وقفه در صادرات ،  قراردادهای بلند مدت صادراتی را با مشکل 
مواجه ساخته و بازارهايی كه در شرايط تحريم به سختی پذيرای محصولات اين 
شركت شدند به دست رقبا می سپارد كه اين امر زيان جبران ناپذيری نيز به روابط 

صميمانه تجاری باكشورهای همسايه وارد می كند.
رئيس هيات مديره ذوب آهن گفت : مجموعه اين مشکلات كه كيان ذوب آهن 
اصفهان ، توليد ملی و اشتغال ۱4 هزار نفر در اين شركت ، ۱۷ هزار نفر در معادن 
زغال سنگ و هزاران نفر به صورت غير مستقيم را با خطر مواجه می سازد ، هيات 
مديره اين مجتمع عظيم صنعتی را بر آن داشت كه مصوبه ای برای مراجعه به 
مبادی ذيربط تدوين كند و اعتراض خود را بيان نمايد و در صورت عدم دريافت 

پاسخ مناسب ، از طريق مراجع قضايی خواسته برحق خود را دنبال نمايد.

خود تحریمی 
موثرتر از تحریم

رئیس هیات مدیره ذوب آهن اصفهان عنوان کرد:

منتشر  آمار  نوسان:جدیدترین   
شده از سوی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت )صمت( نشان می دهد که 
در ۹ ماهه امسال حدود ۲۵ درصد 
از کل ثبت نــام کنندگان دریافت 
تســهیلات رونق تولید و حدود 
۳۹ درصد از ثبت نــام کنندگان 
اشتغال  و  تولید  برنامه  تسهیلات 
)تبصره ۱۸( موفــق به دریافت آن  

شده اند.
بر اساس اين آمار در  ۹ ماهه اول امسال 
بيش از ۷3۹3 ميليارد تومان تسهيلات 
برای تامين مالــی بنگاه های توليدی 
كوچک، متوسط و طرح های نيمه تمام 
با پيشرفت بالای ۶0 درصد، در راستای 
اقتصاد مقاومتی به 2۷۷2 واحد و بيش 
از ۵۷۶۶ ميليارد تومان تسهيلات برنامه 
توليد و اشــتغال )تبصره ۱۸( به ۹۹۸ 
واحد در اســتان های مختلف پرداخت 
شــده اســت.  در اين مدت ۱۱ هزار و 
۱۸۶ مــورد ثبت نام برای اســتفاده از 
تســهيلات رونق توليد انجام شده كه 
۶۵30 مورد بــرای دريافت بيش از 2۵ 
هزار و ۸۸۸ ميليارد تومان تســهيلات 
به بانک ها معرفی شــدند و در نهايت 
2۷۷2 فقره تســهيلات به ارزش بيش 
از ۷3۹3 ميليارد تومان پرداخت شده 
اســت؛ يعنی حــدود 2۵ درصد از كل 
ثبت نام كنندگان موفق به دريافت اين 

تسهيلات شدند.
همچنين در ۹ ماهه اول امسال 2۵43 
مورد ثبت نام برای استفاده از تسهيلات 
برنامه توليد و اشــتغال انجام شده كه 
۱2۱۵ مورد برای دريافت تســهيلات 
۹۷۵3 ميليارد تومانی به بانک معرفی 
شده اند.  در نهايت ۹۹۸ مورد پرداخت 
تســهيلات بــه ارزش ۵۷۶۶ ميليارد 
تومان صورت گرفته است؛ يعنی حدود 
3۹ درصــد از كل ثبت نــام كنندگان 

موفق به دريافت اين تسهيلات شدند.
در ايــن ميــان بيشــترين پرداختی 
تسهيلات رونق توليد مربوط به استان 
البرز بــا مبلغ بيــش از ۱2۹۹ ميليارد 
تومان،  سمنان با مبلغ ۱2۹۷ ميليارد 
تومان و گلســتان با  مبلــغ نزديک به 
۶۹4 ميليارد تومان بوده است. بيشترين 
تسهيلات توليد و اشتغال نيز به تهران، 
يزد و اصفهان پرداخت شده؛ به طوری 
كه مبلــغ پرداختی به اين اســتان ها 
به ترتيب ۶۶۹ ميليــارد تومان، 4۷۹ 
ميليارد تومــان و 4۵۵ ميليارد تومان 

بوده است.
البته در ۹ ماهه اول امسال استان های 
كهگيلويه و بوير احمدو  سيســتان و 
بلوچستان با وجود داشتن يک، ۱۸ و 2 
ثبت نام در بخش تسهيلات رونق توليد، 

هيچ مبلغی دريافت نکردند. 
استان ايلام نيز كمترين تسهيلات رونق 
توليد، معادل 2۱۷ ميليون تومان را به 
خود اختصاص داده اســت. در زمينه 
تسهيلات توليد و اشتغال نيز در ۹ ماهه 
اول امسال استان های كهگيلويه و بوير 
احمد، خوزستان و كردستان  با دريافت 
32، 3۹ و 4۶ ميليــارد تومان كمترين 
تسهيلات توليد و اشــتغال را دريافت 

كرده اند.  
لازم به يادآوری اســت كه تسهيلات 
تبصــره ۱۸ قانون بودجه بــا بهره ۱4 
درصد پرداخت می شود كه متقاضيان 
می توانند با ثبت نام در ســامانه بهين 
ياب از اين ظرفيت در راســتای تامين 
سرمايه در گردش، نوسازی و بازسازی 
و يا تکميل واحدهای توليدی بالای ۶0 

درصد پيشرفت فيزيکی استفاده كنند.

حاج محمدحسن امين الضرب برای احداث 
چنين كارخانه ای به خريد توربين های بخار 
كوره های دمشی و ســاير تجهيزات از يک 
واحد فولادی فرانســوی اقدام كــرد. ارتفاع 
كوره خريداری  شده ۸ متر و توليد آن ۱۵ تن 
آهن خام در هر روز بود. اميدها منتظر بارور 
شدن و تحقق اين آرزو بود اما دستان مرموز 
استعمار كه منافع خود را در خطر می ديد در 
اين راه سنگ اندازی می كرد و ديری نپاييد كه 
حاج محمدحســن امين الضرب به اخاذی و 
كلاهبرداری و ضرب سکه های اضافه متهم 
شد. استعمار كار را تا آنجا بالا برد كه اموالش را 
به جرم همکاری با بيگانگان توقيف و در نهايت 
نخستين تلاش برای شکل گيری موجوديت 

كارخانه توليد آهن، به شکست انجاميد.

 امیدهای تازه جوانه زد
پس از گذشت سال های ســخت و با فراز و 
نشــيب های زياد، دوباره روزنه های اميد در 
ايران )اطراف  شهر كرج( جوانه زد و زمزمه های 
احداث كارخانه ذوب آهن به گوش رسيد، اما 
درحالی كه اقدامات اوليه ســاخت آغاز شده 
بود، عمليات اجرايی متوقف شــد. تا اينکه 
بيش از نيم  قرن پيش، در چارچوب پروتکل 
همکاری های فنی و اقتصادی بين دولت ايران 
و شوروی سابق، احداث كارخانه ذوب آهن در 
23 دی  ۱344 به تصويب مجلس وقت رسيد. 

عمليات اجرايی و ســاختمانی احداث اين 
مجتمع عظيم صنعتی در منطقه دشت مقاوم 
طبس )4۵كيلومتری جنوب غربی اصفهان 
با ظرفيت اوليه ۵۵0 هزار تن( در 23 اسفند 
۱34۶ آغاز و اولين ذوب نيز در اسفند ۱3۵0 

از كوره بلند دريافت شد.

 ذوب آهن اصفهان نقطه عطف صنعتی 
شدن کشور

احداث اين كارخانه در مسير سرزمين های 
قوم كهن بختياری، نقطــه عطفی در تاريخ 
صنعتی شــدن و رشد و توســعه و صنعت و 
صنايع معدنی و در نهايت خودكفايی كشور 

عزيزمان، ايران شده است.
ذوب آهن اصفهــان به عنوان غــول بزرگ 
صنعت و موتور محركه اشــتغال، رشــد و 
توســعه صنعت فولاد، براســاس رسالت و 
مســووليت های اجتماعی در بيش از ۵ دهه 
عمر ثمربخش خود اولين شعله های صنعتی 

شدن را در سرزمين ايران روشن كرد.

 انقلاب اسلامی و توسعه فولاد
با شــکل گيری و تحقق انقلاب شکوهمند 
اســلامی در بهمن ۱3۵۷، نيل به استقلال 
اقتصــادی و صنعتــی با حفــظ وحدت و 
همبستگی و ريشه كن كردن نفوذ استعمار 
در تمامی ابعاد اقتصادی جامعه ميســر شد. 

يکــی از مهم ترين دســتاوردهای آن كه در 
امتداد قطع وابستگی به اجانب حركت كرد 
خودكفايی و اتکا به نيروی های متخصص و 
متعهد داخلی در مديريــت و اداره ذوب آهن 
اصفهان بــود كه باوجود تمامی مشــکلات 
و تنگناهــای موجود با خروج كارشناســان 
خارجی از اين مجتمع بزرگ صنعتی، نقش 
خود را در ايــن زمينه به نحو شايســته ايفا 
كردند و در دوران دفاع مقدس نيز با بســيج 
تمام نيروها و امکانات فنی-مهندسی علاوه بر 

حفظ توليد، نقش آفرينی كردند.
اين شــركت به عنوان يک ايــران كوچک و 
حضور نيروی انســانی از همه نقاط كشور با 
وحدت و قوميت های مختلف، منشأ خدمات 
و بركاتی فراوان برای همه ايران به ويژه تمام 
صنايع كشور و همچنين دانشگاهی بزرگ 
برای تربيــت متخصصان و مهندســان در 
سراســر ايران بوده اســت. اكنون با گذشت 
بيش از نيم  قرن تــلاش و همت پولادمردان 
اين عرصه، شاهد رشد و توسعه صنعت فولاد 
و به بار نشستن دستاوردهای اين غول بزرگ 
فولادی در سراسر سرزمين پهناور اسلامی 

هستيم..

 مهم ترین دستاوردها
ذوب آهن در ادامه حيات خود منشــأ خير و 
بركت برای صنعت فولاد كشور بود، به طوری 

كه تمامی معادن ســنگ آهن و زغال سنگ 
كشور به واســطه ذوب آهن و گاهی با هزينه 
اين شــركت توســعه يافتند و بســياری از 
كارخانه های فولادســازی با همــکاری يا 
مشاركت ۱00 درصدی آن ساخته  شده اند. 
از جمله اين موارد می توان به مشــاركت در 
ســاخت و راه اندازی فولاد مباركه، ساخت و 
راه اندازی فولاد خراسان و ساخت و راه اندازی 
فولاد سبا، فولاد قروه و... اشاره كرد. ظرفيتی 
كه با هزينه مستقيم ذوب آهن تنها در فولاد 
كشور ايجاد شد بيش از ۶ ميليون تن است.  
همچنين كشــف و اســتخراج زغال سنگ 
و مواد آهن دار از معــادن و ورود دانش فنی 
توليد فولاد به كشــور، به طوری  كه ظرفيت 
۵۵0 هزار تنی در ســال ۱3۵۱ به حدود 3۷ 
ميليون تن در سال ۱3۹۹ رسيده كه افزايشی 
۶۷ برابری داشته و در مقايسه با رشد توليد 
فولاد دنيا در مدت زمان مشابه از حدود ۶00 
ميليون تن به بيش از يک ميليــارد و ۸00 
ميليون تن، شاهد عملکرد خيره كننده صنعت 
فولاد ايران هســتيم. صنعتی كه طلايه دار 
مقاومت فعال كشــور در برابــر تحريم های 
ظالمانه بين المللی شد و با افزايش صادرات 
غيرنفتی حجم زيادی از ارز موردنياز كشور را 

تامين كرد.
اين مهم بدون ايفای نقش ذوب آهن در تربيت 
نيروی انسانی و كارشناسان و مديران صنعت 
فولاد و توسعه دانش فنی اين صنعت و احداث 
و راه اندازی كارخانه های فولادی در سراســر 

كشور شدنی نبود.
 

دستاوردهای جدید
علاوه بر خدمات شــايانی كه اين شركت به 
صنعت معدن و فولاد و ساير صنايع ايران ارائه 
كرده است، از ابتدای فعاليت تاكنون حدود 
۷۶ ميليون تن فولاد توليد كــرده و همواره 
بر اساس نياز كشــور، در توسعه محصولات 
پيشرو اســت. همچنين با توليد محصولات 
جديد راهگشای كشــور در تنگناها به ويژه 
در شرايط تحريمی بوده است. شاه بيت اين 
غزل، توليد افتخارآميز محصول استراتژيک 
»ريل ملی« به دست پولادمردان ذوب آهن 
ايران اســت كه قبلا ۱00 درصد وارداتی بود 
و به گواه كارشناسان صنعت ريلی، به پاشنه 
آشيل توسعه راه آهن و مترو در كشور تبديل 

 شده بود.
 

بلوغ صنعتی کشور
می تــوان گفت بلــوغ صنعتی كشــور در 
ذوب آهن اصفهان و با تجارب مهندســان و 
متخصصان پايه گذاری و چرخ های اقتصادی 
كشــور را به حركــت درآورد و اين مجتمع 
عظيم صنعتی سرچشــمه توليد و توسعه و 

رونق اجتماعی اقتصادی شد.

روایتی از تولد فولاد
به مناسبت ۲3 دی  ماه سالروز احداث کارخانه ذوب آهن؛ گزارش

25 درصد متقاضیان
تسهیلات تولید گرفتند

تمامی معادن سنگ آهن و زغال سنگ کشور به واسطه ذوب آهن و گاهی با هزینه این شرکت توسعه یافتند

فولاد در ادوار مختلف حیات بشری به شکل های متنوع در زندگی انسان ها تاثیر شگرفی گذاشته و 
در حقیقت می توان گفت پایه های زندگی بشر بر صنعت آهن استوار است و اگر این فلز نبود، زندگی 
بشر مختل می شد. درحالی که در دیگر کشورها با ظهور انقلاب صنعتی تولید فولاد با شتاب بیشتری 
توسعه یافت، در ایران شاهد افول این صنعت مادر بوده ایم تا اینکه حدود سال ۱۲۶4 هجری شمسی 
)۱۸۸۷ میلادی( نخستین تلاش برای تولد به شکل کارخانه ای، توسط شخصی به نام حاج محمدحسن 

امین الضرب شکل گرفت.

گزارش

گرو  ه  صنعت

آگهی تغییرات شرکت

آگهی تغييرات اتحاديه صنف فروشندگان مصالح ســاختمانی شهرستان شاهين شهر و ميمه 
به شماره ثبت ۵2۷۷ و شناســه ملی ۱400۷2243۱3 به اســتناد صورتجلسه مجمع عمومی 
عادی مورخ 30/0۷/۱3۹۹ و نامه 3۱۷۷ مورخ 3/۱0/۱3۹۹ اتاق اصناف شاهين شهر تصميمات 
ذيل اتخاذ شد : اساســنامه جديد مورد تصويب وجايگزين اساســنامه قبلی گرديد. فرزاد يزدانی 
كدملی۵۱۱0۵۷۶۱۷3 بسمت رئيس اتحاديه :علی خسروی كدملی۵۱۱0۵4۵43۱ بسمت نائب 
رئيس اول و اميرحسين نيرومندجزی كدملی۵۱۱0۵۵40۷2 بسمت نائب رئيس دوم و محسن 
مارانی كدملی ۱2۹0۷3303۱ بسمت دبير اتحاديه ويعقوب ابوالحسنی كدملی۵2۷۹۶30۷۹۹ 
بسمت: خزانه دارو حســن رحيمی ورزقانی كدملی 00۶۷۶۷۵220 بســمت: بازرس اتحاديه و 
محمدرضا زمانی كدملی۶22۹۸۵۶۸۵۹ بســمت: بازرس علی البدل و شقايق پناهی فروشانی 
كدملی ۱۱42340۹02بســمت عضو علی البدل هيئت مديره وســيد اميد بنی حسن كدملی 
۱2۸۱۹0۵۱43 بسمت عضو علی البدل هيئت مديره به مدت 4 سال تعيين شدند كليه اسناد و 
اوراق بهادار و تعهدآور شركت از قبيل چک ،سفته، بروات ،قراردادها و عقود اسلامی با امضا رئيس 
اتحاديه و خزانه دار و در غياب هريک نائب رئيس اول همراه با مهر اتحاديه معتبر خواهد بود . اداره كل 
ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شركت ها و موسسات غيرتجاری اصفهان )۱0۷3۷۷۷(

آگهی تغییرات شرکت

آگهی تغييرات شركت كالا انديش مايسا شركت با مســئوليت محدود به شماره ثبت 
4۷۵۹۱ و شناســه ملی ۱02۶0۶۵۷0۹۹ به اســتناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق 

العاده مورخ 0۱/۱0/۱3۹۹ تصميمات ذيل اتخاذ شد :
 مســعود امامی كيا به شــماره ملی ۱2۹2۶3۸۵40 با پرداخت مبلغ سه ميليارد ريال 
به صندوق شركت ســهم الشــركه خود را به مبلغ 4۹۹۹۵00000 ريال افزايش داد و 
در نتيجه ســرمايه شــركت از مبلغ دو ميليارد ريال به مبلغ پنج ميليارد ريال افزايش 
يافت و ماده مربوطه در اساسنامه شــركت اصلاح می گردد. اسامی شركا وميزان سهم 
الشــركه آنها عبارتند از : مســعود امامی كيا به شــماره ملی ۱2۹2۶3۸۵40 دارنده 
4۹۹۹۵00000 ريال و حسينعلی امامی كيا به شــماره ملی ۵۶۵۹۵4۸۸۵۷ دارنده 

۵00000 ريال سهم الشركه می باشد .
اداره كل ثبت اسناد و املاك استان اصفهان اداره ثبت شركت ها و موسسات غيرتجاری 

اصفهان )۱0۷3۷۷۸(

آگهی تغییرات شرکت

آگهی تغييرات شركت توليدی آجر پژمان سپاهان شركت با مسئوليت محدود به شماره ثبت 
۶4۹۶ و شناسه ملی ۱02۶02۷۶0۹۱ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 
2۹/0۶/۱3۹۹ تصميمات ذيل اتخاذ شد : حسين چيت سازی به كدملی۱2۹۱33۶32۱ به 
آدرس شــركت با پرداخت ۷000000 ريال و زهرا غفوری پزوه به كدملی ۱2۸3۶۱۸۵32 
با پرداخت 2000000ريال به صندوق شــركت وارد شركت شدند .سرمايه شركت از مبلغ 
۹000000 ريال نقدی به ۱۸000000 ريال افزايش يافت و ماده اساســنامه به شــرح زير 
اصلاح شد. سرمايه شــركت ۱۸000000ريال نقدی است كه تماما به صورت نقد پرداخت 
ودر اختيار مديران شركت قرار گرفت. شــركاء وميزان سهم الشركه هر يک بدين شرح می 
باشد: امين اله فروغی ابری دارنده 3000000 ريال ســهم الشركه . صغرا روغنی ابری دارند 
۱۵00000 ريال سهم الشركه . فضل اله فروغی ابری دارنده 2۵00000 ريال سهم الشركه . 
توران قهيه ئی دارنده 2000000 ريال سهم الشركه . حسين چيت سازی دارنده ۷000000 

ريال سهم الشركه. زهرا غفوری پزوه دارنده 2000000 ريال سهم الشركه. 
اداره كل ثبــت اســناد و املاك اســتان اصفهــان اداره ثبت شــركت ها و موسســات 

غيرتجاری اصفهان )۱0۷۶323(

می
مو

ط ع
واب

س ر
شنا

کار
ر و 

گا
مه ن

زنا
  رو

ن/
دیا

مرا
د 

جی
م



سال ششم
شماره صد و پنجاه و هشت

30 ديماه ۱3۹۹
۵ جمادي الثانيه ۱442

 صاحب امتیاز و مدیر مسئول: مجيد محققيان
زير نظر شورای سردبيری
   صفحه آرایی: نوسان

 چاپ:  پيام رسانه

 آدرس: اصفهان، خيابان هشت بهشت غربی 
 ساختمان آفتاب ، طبقه اول،  واحد ۶
 صندوق پستی: ۸۱۵۸۹۸۱۸۶۵

 تلفن: 03۱-32۶۱۷۸۵۹
 توزیع:آرمان پخش

  هفته نامه
n a v a s a nW e e k l y

پیامبر اکرم )ص( 

به فرزندان خود احترام بگذارید و آن ها را 
نیکو تربیت کنید تا مورد غفران پروردگار 

قرار گیرید.
19  Jan  2021

 no    158

Various
www.eghtesadbazar. ir

شمــاره 
صد و پنجاه و هشت

.info@eghtesadbazarنظرات خود را  در خصوص محتوای نشریه به ایمیل ما ارسال کنید  ir

هـم مشـتريان و هـم كسـب وكارها بـا همه گيری 
كرونـا و برای حفـظ فاصله اجتماعی بـه پرداخت 
بـدون تمـاس روی آوردنـد. براسـاس يک مطالعه 
اسـتفاده از اپليکيشـن ها بـرای پرداخـت در اروپـا 
از زمـان همه گيـری كرونـا ۷2 درصد رشـد كرده 
اسـت. بنابراين، آينـده از آن فين تک هاسـت. پنج 
فنـاوری در سـال جـاری ميـلادی در ادغـام بـا 

فين تک هـا، زيرسـاخت های مالـی در جهـان را تغييـر می دهـد.
اول: بانکداری دیجیتال

بانکـداری ديجيتـال ايـن فرصت را يافـت كه در مدت زمانی كوتاه به محبوبيتی كم سـابقه 
برسـد. دليل عمده اين مسـئله حذف فرايند خسـته كننده تاييد مدارك و حضور فيزيکی 
در بانک هاسـت. براسـاس يـک گزارش، نرخ تبديل مشـتريان حضوری بانک ها بـه كاربران 
آنلاين از سـال 20۱۷ تا 2020، به 3۶ درصد می رسـد. در سـال 202۱، بانکداری ديجيتال 
جهـش می كند و مشـتريان حضـوری بانک ها به ميزان قابل توجهـی كاهش پيدا می كند.

دوم: بلاکچین
 4۸درصـد نماينـدگان بانـک بـاور دارنـد فنـاوری بلاكچيـن در آينده زيرسـاخت های 
مالـی جهـان را تغييـر می دهـد. انقـلاب در صنعـت فين تـک، ناشـی از نـوآوری در 
فنـاوری بلاكچيـن اسـت. تراكنش هـا بـا توسـعه اين فنـاوری پيشـرفته بـا روش های 
امـن و مطمئـن انجام می شـود. با توسـعه فناوری بلاكچيـن امکان معامـلات پولی در 
تراكنش هـای P2P بيشـتر می شـود. كاهش هزينه ها، جلوگيری از بـروز كلاهبرداری 
و توسـعه بخش هـای مالـی از ديگـر پيامدهـای توسـعه فنـاوری بلاكچيـن اسـت.

سوم: سیستم های امنیت بیومتریک
 اسـتفاده از موبايل بانک، خودپرداز و كيف پول الکترونيکی در حال عادی شـدن اسـت. اما 
ادغـام سيسـتم های امنيت بيومتريک با صنعت فين تک اسـت كـه در نهايت فاصله همه 
كارهـا تـا انجـام آن را به كمتر از  يک اثر انگشـت می رسـاند. بخش عظيمی از مشـکلات 
امنيتـی بـا ايـن ادغام حل می شـود و بـروز جرائم سـايبری بـه كمترين ميزان می رسـد.

چهارم:  هوش مصنوعی
احـراز هويت مشـتری نقش مهمی در كاهش فعاليت های مخـرب در معاملات مجازی 
دارد. خوشـبختانه، هـوش مصنوعـی بـه مديريـت جرائم سـايبری كمک كـرده  و در 
صنعـت فين تـک موثـر بوده اسـت. يـک پيش بينـی می گويد تـا سـال 2030، هزينه 

تراكنش هـای مالـی بـا اتکا به هـوش مصنوعـی 23 درصد كمتر می شـود.
پنجم: رگ تک

از  پولشـويی، حملـه سـايبری، فعاليت هـای مجرمانـه در بسـتر تراكنش هـای مالـی، 
نگرانی هـای فين تک هاسـت. فنـاوری رگ تـک، مجموعـه ای از نظارت هـا را بـر فراينـد 
معامـلات مالـی در فضای سـايبری اعمـال می كنـد. نظـارت، گزارش دهی و تطبيق، سـه 
كاری اسـت كـه فنـاوری رگ تـک انجـام می دهـد. از آنجايی كـه تقاضا بـرای پتلفرم های 
بـر پايـه فنـاوری كلـود در سـال 202۱ برای كاهش ميـزان تماس در فضـای مالی افزايش 
يافته اســت، رگ تک بيش از هميشـه مورد توجه موسسـات مالی جهان قرار گرفته است.

پنج نکته مهم گــزارش آينده 
مشــاغل 2020 مجمع جهانی 

اقتصاد وجود دارد.
نيروی كار سريعتر از آنچه انتظار 
می رود در حال خود كار شــدن 
اســت كه موجب جابــه جايی 
۸۵ ميليون شغل طی ۵ ســال آينده می شود. اتوماسيون، 
همزمان با بحران كوويد-۱۹ سناريو »اختلال مضاعف« را 
برای نيروی كار ايجاد كرده اســت. پذيرش فناوری توسط 
شركت ها، موجب تغيير وظايف، مشاغل و مهارتها تا سال 
202۵ خواهد شد. حدود 43 درصد از كسب و كارهايی كه 
در نظرسنجی مورد بررسی قرار گرفته نشان داده اند كه آنها 
قصد دارند نيروی كار خود را به دليل ادغام فناوری كاهش 
دهند، 4۱ درصــد قصد دارند اســتفاده از پيمانکاران برای 
كارهای تخصصی را توسعه دهند و 34 درصد نيز قصد دارند 

به دليل تلفيق فناوری، كار خود را توسعه دهند. 
۵ سال ديگر، كارفرمايان كارها را به طور تقريبا مساوی بين 

انسان ها و ماشين ها تقسيم خواهند كرد. 
انقلاب ربات ها ۹۷ ميليون شغل جديد ايجاد خواهد كرد. 
در ســال 202۵، تفکر تحليلی، خلاقيت و انعطاف پذيری 
از جملــه مهارت های پرطرفــدار و موردنيــاز خواهد بود. 
كارفرمايان می دانند كه مهارتهای تفکر انتقادی، تحليل و 
حل مسئله در سال های آينده از اهميت بيشتری برخوردار 
است. مهارت های نوظهور امسال، مهارتهای خود مديريتی، 

مانند يادگيری فعال، تاب آوری، تحمل استرس و انعطاف 
پذيری هستند. داده های در دســترس از طريق همکاری 
لينکدين )Linkedin( و كورسرا )Coursera( امکان 
رصد انواع مهارتهای تخصصی مورد نياز برای مشاغل آينده 

را در سطح بی سابقه ای فراهم كرده است.
رقابتی ترين كسب و كارها، بر ارتقا مهارتهای كاركنان خود 
تمركز دارند. تقريبا نيمی از كاركنانی كه قرار است در ۵ سال 
آينده در نقش خود باقی بمانند، برای مهارتهای كليدی خود 

نياز به آموزش مجدد دارند. 
نتايج نظرسنجی همچنين نشان می دهد كه بخش دولتی 
بايد حمايت بيشتری برای تجديد و ارتقا مهارت نيروی كار 
در معرض از دست دادن شغل ارائه دهد. در حال حاضر، تنها 
2۱ درصد كســب و كارها گزارش كرده اند كه می توانند از 
طريق بودجه عمومی برای حمايت از كارمندان خود برای 

آموزش مجدد استفاده كنند.
دوركاری ادامه خواهد داشت. حدود ۸4 درصد از كارفرمايان 
قصد دارند سريعا روندهای كاری را ديجيتالی كنند، از جمله 
آن گســترش قابل توجه دوركاری اســت. كارفرمايان می 
گويند اين امکان وجــود دارد كه 44 درصــد از نيروی كار 
خود را بــرای كار از راه دور انتخاب كنند. اگرچه، ۷۸ درصد 
از رهبران كسب و كارها انتظار دارند كه برخی اثرات منفی 
بر بهره وری نيروی كار وجود داشته باشد اولی بسياری از آنها 
در حال تلاش برای كمک به سازگار شدن كاركنان خود با 

اين شرايط هستند.

محمد بن سلمان، وليعهد عربستان سعودی، برنامه پايه گذاری شهری مدرن را معرفی 
كرد. در شهر آينده قرار است يک ميليون نفر زندگی كنند كه می توانند پای پياده 
به همه جا بروند. به گزارش دويچه وله در اين شهر تنها وسايل نقليه عمومی وجود 
خواهد داشت، اما همه مقصدها حداكثر در 20 دقيقه قابل دسترس هستند. اين 
بخشی از پروژه عظيم ۵00 ميليارد دلاری با نام "ً The Line" عربستان است، كه 

بخشی از پروژه بزرگتری به نام  "نئوم" در كرانه دريای سرخ است.

راشاتودی نوشت: احتمالاً در آينده و پس از فروپاشی ارزی، طلا به عنوان پول دنيا 
خواهد شدوبانک های مركزی هم ذخيره كافی در اين زمينه دارند.اقتصاددانان براين 
باورند، طلا با عنوان پول آينده دنيا خواهد شد و مک لئوت می گويد بانک های 
مركزی اوضاع وخيمی را برای كشورها با انتقال ثروت و نيز بی ارزش كردن ارزها 
ايجاد كرده اند با اين وجود برخی از دولت ها همچنان می خواهند به اين روند ادامه 

دهند بدين منظور آن ها نياز به امور مالی دارند.

پول آینده جهان را بشناسیدشهری بدون خیابان و خودرو

اهمیت انتصاب
 فرد مناسب

پنج تحول در صنعت فین تک

  تکنولوژی 

 آینده پژوهی
مدیریت

اختلال دوگانه و آینده مشاغل

نگاره

هـم در سـال هايـی كه من در جلسـات كميته 
عالی رهبری جنرال موتورز شـركت می كردم ، 
شركت مشـغول تصميم گيری درباره سياست 
های پس از جنگ بود ، مثل سياسـت سـرمايه 
گـذاری  توليـد لـوازم جانبی ، رابطه بـا اتحاديه 
هـای كارگـری و ... خيلی زود فهميدم وقتی كه 
صـرف گرفتن تصميم های مرتبـط با كاركنان 
مـی كننـد ، بيـش از وقتـی اسـت كـه صـرف 
سياسـت گـذاری مـی شـود. يـک بـار كميتـه 
سـاعتها بـه بررسـی كار يـک نفر و وظيفـه ای 
پرداخـت كه می خواسـتند بـه او محول كنند . 
پس از پايان بحث از آقای اسـلون پرسـيدم: چه 
حسـابی است كه برای شـغل پيش پا افتاده ای 
مثـل اين ، چهار سـاعت وقت صـرف می كنيد 
؟ اسـلون گفـت ايـن شـركت به من دسـتمزد 
مـی دهـد كه تصميم های درسـت بگيـرم. اگر 
ايـن سـرمکانيک كـه در ديتون كار مـی كند ، 
كارش درسـت نباشـد احتمـال دارد تصميمات 
مـا در اينجا نقش بر آب شـود . اين آدم تصميم 
مـا را از حـرف بـه عمـل تبديـل می كنـد. اگر 
بـرای انتصـاب درسـت فـرد حالا چهار سـاعت 
وقـت صرف نکنيم بعدها بايد چهارصد سـاعت 
صـرف جمع كـردن گندی كنيم كـه با گرفتن 
تصميـم نابجـا بالا مـی آيد و مـن همچو وقتی 
ندارم. اين تصميم سرنوشـت سـاز است. به نظر 
تـو و خيلی ها شـركت ها مـی توانند كاركنانی 
بهتـر از كاركنـان فعلـی داشـته باشـند.  تنهـا 
كاری كـه شـركت مـی توانـد بـرای تامين نظر 
شـما بکند اين اسـت كه در انتصـاب آنها دقت 
كنـد ، عملکـرد خودبخـود درسـت می شـود.

خط فقر
   احسان گنجی
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